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                                          OTRDIENA

Nākamajā numurā

Ar izkapti  
pa Latviju.
Skolu tīkla sakārtošana 
Aizkraukles novadā 
ieviestu būtiskas 
pārmaiņas.

6. — 7. lpp.   

Domāt un 
rīkoties savas 
valsts labā.
Nav būtiski, kādu  
profesiju katrs izvēlas 
nākotnē, bet ir svarīgi 
domāt un rīkoties  
valstiski.

10. lpp.   

Māls ir dzīvs!  
Saruna ar mākslinieci 

Viju Varslavāni.

Ērberģe —  
izcila vieta,  
kur gleznot.
Iespēja tikties un pavadīt 
laiku kopā.

3. lpp. 

Katram sava unikālā 
kultūrzīme
Aizkraukles novada pašdarbības kolektīvi dižojas Dziesmu un deju svētku 
gājienā

Neraugoties uz šī gada laika 
apstākļiem, ābelēm gan ir 
daudz augļu. Vajadzētu būt 
labai ražai. Priecājamies par 
silto laiku, jo var peldēties 
un daudz laika pavadīt ārpus 
telpām.

Daniela 
Aizkrauklē

5. lpp.

JAUNJELGAVAS KULTŪRAS CENTRA JAUNIEŠU DEJU KOLEKTĪVS “KODOLIŅŠ”. Vadītāja Gunita Krievāne (pirmā no kreisās).
Imanta Kaziļuna foto

AIZKRAUKLES NOVADA LAIKRAKSTS
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Iespiests SIA “Poligrāfijas 
grupa Mūkusala”  
Mūkusalas ielā 15a Rīgā. 
Iznāk  
otrdienās, piektdienās.
Metiens 2500.

Par skaitļu un faktu, kā arī par 
sludinājumu tekstu pareizību atbild 
tā autors. Publicētie materiāli ne 
vienmēr atspoguļo redakcijas 
viedokli. Pārpublicēšanas vai 
citēšanas gadījumā atsauce obligāta.

IVO BUTKEVIČS
@IvoButkevics

Mums tikko bija 
bronza hokejā. Un 
tikko bija Līgo. Un 
tagad ir Dziesmu 
un deju svētki. Un 
atklāšanas kon
certs ir lielisks. 
Labs laiks būt 
latvietim.
LAURIS REINIKS
@LaurisReiniks

Tik daudz 
skaistuma es sen 
nebiju redzējis. 
Dziesmu un deju 
svētku gājiens un 
pamatotā dižoša
nās ar visu, kas 
mums ir katrā 
Latvijas malā, deva 
cerību, ka “piedo
diet, ka eksistēju” 
sindroms izzūd. Ja 
ir, ar ko lepoties, 
tad tas ir jādara. 
Un mums ir 
DAUDZ! 
MĀRA TREIBERGA
@jenuufa

Latviešiem 
neesot humora 
izjūtas? Gājienā iet 
vidējās paaudzes 
deju kolektīvs 
“Agrā rūsa”. 
VAIVARE
@vaivarei

Cik sarežģīti 
būtu Dziesmu 
svētku organizato
riem sadzirdēt 
dalībniekus un 
ļaut ienest uzko
das? Ir taču tik 
daudz cilvēku ar 
alerģijām, dažā
dām slimībām un 
specifiskām diē
tām. Drīkst atzīt 
kļūdu, atvainoties 
un to labot. Visi 
kādreiz kļūdās.
JURIS PŪCE
@pucej

Ja noņem 
paziņojuma epite
tus, tad var sa
prast, ka, Staķa
prāt, nodevība 
praktiski izpaudu
sies tajā, ka koalī
cijas partneri sāka 
iebilst vienperso
niskiem lēmu
miem un pauda 
šaubas par prettie
siskiem komandē
jumiem. Sanāk, ka 
koalīcija turējusies 
uz paklusēšanas 
principa. ◆

redakcijas sleja twitter  
apskats

Viens no 
aktuāla

jiem jautājumiem, 
par kuriem pagā
jušajā nedēļā ilgi 
nerima diskusijas, 
bija pirmo reizi 
notikušo 9. klases 

centralizēto eksāmenu rezultāti, kas 
parādīja pārsteidzoši zemās skolēnu 
zināšanas, īpaši matemātikā. Atklājās, 
ka vismaz 1000 skolēnu eksāmenu nav 
nokārtojuši un atbilstoši Latvijas li
kumdošanai viņiem nu 9. klasē būs jā
mācās otrreiz. Lai eksāmenu nokārto
tu, vajadzēja iegūt 10% no kopējā pun
ktu skaita! Pat ne 50%, pietika tikai ar 
10%. Kā jau katrai medaļai ir divas pu
ses, arī šai lietai ir divas puses — vienā 
pusē pārsteigtie audzēkņi, šokētie vecā
ki un droši vien arī šo caurkritēju sko
lotāji, taču otrā pusē ir skolotāji, kas pēc 
eksāmenu darbu labošanas atklāj — ja 
9. klases skolēns neprot izvilkt kvadrāt
sakni un neatšķir pāra skaitli no ne
pāra, tad viņš patiešām ir pelnījis palikt 
uz otru gadu. Par maz, ka daudzus šo
kēja eksāmenu rezultāti. Situāciju dra
matiskāku darīja tas, ka skolēni komu
nikācijas problēmu dēļ šos rezultātus 
uzzināja tikai pēc izlaiduma. 

Kāds interneta portāls pēc eksā
menu rezultātu paziņošanas 

piedāvāja izpildīt šos matemātikas uz
devumus, lai pārbaudītu savas zināša
nas un spējas. Riskēju un mēģināju, un 
jāsaka, ka rezultāti nebija slikti, pareizi 
izpildīju pusi no uzdevumiem, kas no
zīmē, ka 30 gadus pēc vidusskolas 
beigšanas 9. klases matemātikas eksā
menu būtu nokārtojusi. Tas liecina ti
kai par to, ka man savlaik matemātikā 
ielikti ļoti labi pamati, un paldies par 
to skolotājai Silvijai Bērzkalnei, taču 
šiem bērniem noteikti nav tā paveicies 
un nav šo pamatu, uz kā vēlāk būvēt 
un pilnveidot jaunas zināšanas.

Seces pamatskola un Skrīveru vi
dusskola  pagājušajā nedēļā steidza publi
cēt savu audzēkņu eksāmenu vidējos 
rezultātus, kas gan svešvalodā, gan ma
temātikā un latviešu valodā ir krietni 
augstāki kā vidēji valstī. Vidusskola, 
kura vēsta, ka ir sestā labākā valstī, bet 
kura plānotajā Izglītības un zinātnes 
ministrijas definēto kvalitātes kritēriju 
kāpināšanas vārdā Latvijas nākotnes 
skolu kartē kā vidusskola vairs nav ie
zīmēta. 

Tas ir vēl viens fakts, par ko nespēju 
beigt domāt. Tā sauktā skolu tīkla sa
kārtošana, taču patiesībā slēgšana un 
reorganizēšana. Par kādu kvalitāti va
ram runāt, ja šobrīd novadā esošo sešu 
vidusskolu 10.—12. klašu audzēkņi 
tiks saspiesti divās skolās? Vai vairāku 
desmitu kilometru mērošana diendie
nā uz skolu un mājās un krietni lielāks 
skolēnu skaits klasē ir tas, kas cels mā
cību kvalitāti? Par gaidāmo reformu ir 
satraukušies visi — skolēni, skolotāji, 
vecāki, pašvaldību vadītāji, tikai ne iz
glītības ministre, kura ir pārliecināta, 
ka viss iecerētais notiek  labākas izglītī

bas vārdā. Pagājušajā nedēļā Zemgales 
reģiona pašvaldību vadītāji tikās kopī
gā sanāksmē, lai paustu savas bažas un 
attieksmi par gaidāmo reformu, pre
tenziju vēstuli par to atbildīgajām in
stancēm nosūtījusi Neretas vidusskolas 
padome, kā arī pati iestāde, noteikti 
savu attieksmi pauduši arī citi, jo ne
viens nav gatavs tik radikālām pārmai
ņām. Reģionā politiķi cer, ka šī reforma 
tomēr netiks pieļauta, ka tā izgāzīsies 
un skolu tīkla sakārtošana tiks īstenota 
daudz citādāk nekā jaunākajā ministri
jas publicētajā kartē, kur Aizkraukles 
novadā paliek tikai divas vidusskolas, 
un vēl nevar zināt, kādā statusā darbu 
turpina šobrīd esošās pamatskolas. 

Latvijas Izglītības un zinātnes 
darbinieku arodbiedrība pagā

jušajā nedēļā pieprasīja izglītības mi
nistres un šobrīd nepopulārākās poli
tiķes Andas Čakšas demisiju. Un tam 
bijuši vairāki iemesli. Nav izpildīts 
arodbiedrības lūgums pieņemt grozī
jumus visos nepieciešamajos Ministru 
kabineta noteikumos par finansēšanas 
kārtību pedagogiem. Arodbiedrība arī 
pauda kritiku par to, ka nav panākta 
vienošanās saistībā ar pedagogu darba 
slodzes balansēšanu turpmākajos ga
dos. Kā iemesls Čakšas demisijas pie

prasījumam tiek minēta arī “nepārdo
mātu risinājumu piedāvāšana un pār
steidzīgu lēmumu pieņemšana” jautā
jumos par skolu tīklu optimizāciju un 
finansējuma pārdali Veselības ministri
jai, kā arī “neprofesionālu, novēlotu un 
kļūdainu” centralizēto eksāmenu norisi 
un rezultātu paziņošanu, kas “ir radījis 
haosu izglītības iestādēs, izmisumu pe
dagogos, apjukumu un neziņu par ie
spējām turpināt izglītošanos bērnos un 
vecākos”. Gadījumā, ja Čakša neatkāp
sies, arodbiedrības valde lemšot par tā
lāko rīcību, tostarp par nākamā mācī
bu gada neuzsākšanu. Nereti uz kārtē
jo skolotāju bļaušanu par lielākām al
gām raugos skeptiski, un reizēm mani 
tas sadusmo, taču šoreiz pilnībā atbal
stu arodbiedrības prasību.

Svētdien gandrīz visu dienu pa
vadīju pie televizora, skatoties 

Dziesmu un deju svētku gājienu, sir
snīgo atklāšanas koncertu, sekojot lī
dzi tiešraidēm un ziņu raidījumiem, lai 
kaut nedaudz izjustu svētku gaisotni. 
Pati svētkos nepiedalos, jo dziedāt ne
protu, un tās dejas, ko esmu izvēlēju
sies es, Deju svētku repertuārā nav ie
kļautas, taču ir prieks un gandarījums, 
ka svētkos ir tik daudz savējo! Šajā ne

dēļā svētku dalībnieku pulkā ir mūsu 
kolēģe Ginta Grincēviča, kura dejo 
Aigara Zemzariņa vadītajā vidējās pa
audzes deju kolektīvā “Aizkrauklis”. 
Svētku dalībnieku rindās ir arī mani 
tuvinieki, draugi un labi kaimiņi. Savu 
latviešu kori “eLVē” no Īrijas uz svēt
kiem atvedusi mana klasesbiedrene 
Ingūna GrietiņaDārziņa. Ir, ar ko le
poties! Žurnālistu vidū, kas atspoguļo 
svētku norises, ir mūsu kolēģis Imants, 
un, pateicoties viņam, varēsiet skatīt 
reportāžas no svētkiem. Tomēr tajā 
pašā laikā netrūkst lietu, kas met ēnu 
uz svētku norisi, ar to saistīto finansē
juma izlietojumu, organizatoriskajām 
lietām. 

Man šķiet, ka pēdējos gados šie 
svētki, kuriem būtu jābūt tautas svēt
kiem, aizgājuši nepareizā virzienā, ir 
komercializējušies un politizējušies. Tie 
kļuvuši par izredzēto svētkiem, jo, lai 
iegādātos biļetes uz svētku koncertiem, 
ir jābūt ļoti veiklam, izmanīgam un arī 
pietiekami turīgam. Ne katrs ir tik iz
veicīgs, un ne katra ģimene to var at
ļauties, lai kā gribētu. Pašdarbnieki ta
jos piedalās bez atlīdzības un dara to 
no visas sirds, daudzas organizatoris
kās lietas paveic brīvprātīgie un arī 
dara to bez atlīdzības, pašvaldības ap
maksā dziedātāju un dejotāju dzīvo
šanu un ēšanu Rīgā svētku laikā, tāpēc 
rodas jautājums, kas veido šo lielo bi
ļešu cenu, un kur paliek nauda, kas par 
tām iekasēta? Tajās mazajās ūdens pu
delītēs, par kurām šokēti bija daudzi 
svētku dalībnieki, kas tās saņēma?

Esam sākuši īstenot Sēlijas kultū
ras programmas atbalstīto pro

jektu “Sēlijas kopienu stāsti” un pagā
jušajā nedēļā publicējām pirmo stāstu 
par Daudzeses pagasta kopienas ļaudīm. 
Līdz gada beigām kopā septiņās publi
kācijās iepazīstināsim jūs ar tām Sēlijas 
vietām un ļaudīm, par kuriem iepriekš 
rakstīts un zināms mazāk, taču tas ne
nozīmē, kas tas ir mazāk interesanti 
vai nozīmīgi. Publikācijās uzsvaru lik
sim uz vietas kā tūristiem pievilcīga 
galamērķa atspoguļošanu, stāstot par 
to, kāpēc ir vērts uz šo vietu aizbraukt, 
un cilvēkiem, kas šo vietu veido. Iesim 
arī ārpus Aizkraukles novada, lai pa
stāstītu arī par to, kas interesants kai
miņos — citos Sēlijas novados. Tāpēc 
portālā www.staburags.lv izveidota 
jauna pastāvīga rubrika “Sēlijas ziņas”, 
kur varēs izlasīt gan projekta rakstus, 
gan citu aktuālu informāciju no Sēlijas 
vēsturiskās zemes novadiem.

Sausumu un karstumu nomai
nījis vēsāks laiks, brīžiem līst, 

un tas zemei dod ilgi gaidīto valgmi. 
Jācer, ka tas ļaus atkopties sējumiem 
un stādījumiem, dārziem un pļavām, 
un varēsim priecāties nevis par izkal
tušu zāli laukā, bet ziedošu pļavu. 
Tādu, kādu šogad visiem par prieku 
iesējis zemnieks Nauris Smirnovs 
Zalvē.

Agita Grīnvalde-Iruka,  
laikraksta “Staburags”  

redaktore

Šīs rindas tapa Rīgas Valsts 
klasiskās ģimnāzijas 104. 

klasē. Uz pieticīga matracīša, 
guļammaisā. Man ir fantastis
ka iespēja uz savas ādas trešo 
reizi izbaudīt Dziesmu un deju 
svētku burvību, bezmiegu un 
sadzīvisko nogurumu. 

Aiz muguras ir svētku 
atklāšanas gājiens nepilnu divu 
kilometru garumā, kā arī kon
certs svētku dalībniekiem “Arēna 

Rīga” laukumā, kas pulcēja 26 000 apmeklētāju. 
Tas ir fantastiski — būt kopā ar draugiem un just 
vienotības spēku uz katra soļa. 

Protams, kā jau tas pienākas, tik vērienīgā no
tikumā neiztikt arī bez kādas nepilnības. Pirmais 
viedokļu bums pacēlās pēc tam, kad publiski tika 
atrādītas svētku dzeramā ūdens pudeles — 0,4 litru  
ietilpība. Lieta tāda, ka uz mēģinājumiem Dau
gavas stadionā mēs drīkstam doties tikai ar šīm 
pudelēm, svarīga piebilde — tukšām. Tur uz vietas 
mums būs iespēja tās piepildīt. Dažiem šīs pude
les, tostarp man, šķiet par mazu, bet, kā jau saka, 
dāvinātam zirgam zobos neskatās.

Pēc divām dienām 
mūsu pagaidu “mājās”  
esam iepazinuši 
virtuvi. Lielākoties 
ēdiens ir gards, taču 
vīriem ar porcijas 
lielumu piepildīt 
vēderu ir izaicinoši, 
tāpat gadījušās vēl ci
tas ķibeles — visiem 
gardās viras nepieti
ka, un, lai “aizlāpītu 
caurumu”, savārīja 
makaronus, kuri tika 

pēdējiem ēdējiem. Arī solītā bezvadu interneta 
nebija, un attālināti strādājošajiem nācās domāt 
citu tehnisko risinājumu.

Es ēstu kaut vai roltonus trīs reizes dienā, lai 
tikai varētu būt šeit un gatavoties koncertiem. 
Neraugoties uz misēkļiem un problēmām, man 
patīk ikviens svētku procesa aspekts. Katra ķibele 
saliedē, liek domāt ārpus rāmjiem, lai izietu no 
situācijas. Mēs esam pieauguši cilvēki, katrs ar 
savām ekspektācijām, standartiem un prasībām, 
bet šo svētku būtība ir lielāka un augstāka par to 
visu. Ikviens, kurš ir bijis Dziesmu un deju svēt
kos, izjutis to lepnumu un laimes silto asaru pār 
vaigu svētku kulminācijā, saprot, par ko es runāju. 
No pieredzes zinu, ka sajūtas ir tikpat spēcīgas un 
pacilājošas arī no malas, esot skatītāja vietā. Šie tik 
tiešām ir mūsu — latviešu — nacionālie svētki. 
Neļausim nekādām nebūšanām aizēnot prieku. 

Pēdējos mēnešos esam peldējušies pacilājuma 
jūrā — vispirms mūsu hokejistu panākums, tagad 
grandiozie Dziesmu un deju svētki. Paldies kat
ram ķēdes posmam — vecmammām, kas pieskata 
bērnus, kamēr vecāki ir Rīgā, darba kolēģiem un 
priekšniekiem, kas rada iespēju mums uz nedēļu 
izkrist no aprites, virtuves darbiniekiem, skolu 
administrācijai, brīvprātīgajiem un kultūras jomā 
strādājošajiem par rūpēm un darbu, lai mums 
nekā netrūktu. Šī sadarbība un kopdarbs ļauj pat 
visspēcīgākajā lietū un vētrā dziedāt un diet no 
sirds. Šie ir mūsu svētki, baudīsim tos! ◆

Mēs esam pieau-
guši cilvēki, katrs 
ar savām ekspek-
tācijām, standar-
tiem un prasībām, 
bet šo svētku bū
tība ir lielāka un 
augstāka par to 
visu.

Par kādu kvalitāti va-
ram runāt, ja šobrīd 
novadā esošo sešu vi-
dusskolu 10.—12. klašu 
audzēkņi tiks saspiesti 
divās skolās? 

mana nedēļa

Vienotības spēks 
ik uz soļa

Uz ko esam gatavi kvalitātes vārdā?

GINTA  
GRINCĒVIČA,
REPORTIERE
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Ērberģe ir izcila vieta, kur glez-
not! Kur vien paskaties, ir skats, 
kuru vērts iemūžināt gleznā —  
atklājot Jelgavas mākslinieku 
grupas radošā vasaras plenēra 
noslēguma izstādi Mazzalvē, 
sacīja mākslas zinātnieks un 
plenēra kurators Māris Brancis.
AGITAS GRĪNVALDESIRUKAS 

TEKSTS UN FOTO

Aizvadītā nedēļā Mazzalves pa
gastā bija īpaša. Visas nedēļas garu
mā ik pa brīdim kādā pagasta vietā 
bija sastopami mākslinieki, kuri sa
vos darbos iemūžināja pagasta 
skaistākās vietas, tapa arī vairāki 
vietējo iedzīvotāju portreti. Plenēra 
noslēguma izstādē darbos varēja 
ieraudzīt Ērberģes muižu un ap to 
esošās ēkas, baznīcu, gleznainos 
upes līkumus, dabas ainavas, pļavas 
ziedus un saules apspīdētas ūdens
rozes. Skolotāja Silvija Lisovska, ap
skatot izstādē izliktos darbus, atklā
ja: “Gleznās ieraudzījām, cik patie
sībā skaista ir mūsu puse. Ikdienā 
un tādās lielās ēkās mēs to nesaska
tām, bet, gleznās veroties, sapro
tam, ka dzīvojam fantastiskā vietā.”

“Mums, jelgavniekiem, bija ļoti 
liels prieks šeit strādāt, jo, kur vien 
paveries, ir, ko gleznot vai zīmēt. Ne 

vienmēr un ne visur tā ir. Daudzus 
no mums izbrīnīja arī tas, ka, kur 
vien pagriezies, ir ziedi. Nekur citur 
neesmu redzējis, ka uz katra celma 
ir ratu ritenis ar puķu podu deko
ram. Mums šeit tiešām ļoti patika,” 
plenēra noslēgumā sacīja Jelgavas 
mākslinieku biedrības vadītājs un 
plenēra kurators Māris Brancis. Pa
teicoties par sirsnīgo uzņemšanu 
un lieliski pavadīto nedēļu Ērberģē, 
M. Brancis dāvanā Mazzalves pa
matskolai pasniedza Andas Buške
vicas gleznu “Zilā dāma”. To saņē
ma Mazzalves saieta nama vadītāja 
Žanna Miezīte, kura, uzņemot tū
ristus Ērberģē, iejūtas Zilās dāmas 
tēlā. Žanna sacīja, ka glezna tiks iz
vietota skolas vestibilā, lai ienākot 
to varētu aplūkot katrs viesis. “Es
mu ārkārtīgi priecīga, jo glezna ir 
tik skaista un Zilā dāma tik gaisīga,” 
saņemot dāvanu, sajūsmināta bija 
Žanna.

Jelgavniekus uz Ērberģi atvedusi 
māksliniece un plenēra dalībniece 
Ligita Caune, kuru varam saukt arī 
par sēlieti. “Esmu bijusi šeit vairā
kas reizes un pati Sēlijas pusē rīko
jusi mākslas plenērus, un vienu no 
tiem jau sen vēlējos noorganizēt 
tieši šeit, taču līdz šim nesanāca. Ta
ču šoreiz kāds telefona zvans mani 

saveda kopā ar Žannu, un tā mēs 
nokļuvām šeit, par ko esam ļoti 
priecīgi. Vēsturiskās ēkas Ērberģē 
ļoti iedvesmo — pati muiža, klēts, 
šķūnīši, pie kuriem kā pielipuši 
gleznojām, tilts un skaistās ainavas. 
Kaut Latvijā būtu vairāk tādu vietu 
kā šī!” sacīja Ligita Caune, un arī 
viņa vienu savu darbu dāvināja ēr
berģiešiem. 

Plenērā Ērberģē piedalījās vairāk 
nekā desmit Jelgavas mākslinieku 
biedrības biedru — gleznotāji, gra
fiķi, arhitekti. Biedrības vadītājs 
Māris Brancis pastāstīja, ka šādi 
plenēri tiek rīkoti katru vasaru un 
katru gadu tam tiek izvēlēta kāda 
cita vieta. Tā ir iespēja izrauties no 
pilsētas, rast iedvesmu jauniem dar
biem, taču reizē tas ir arī lielisks sa
liedēšanās pasākums. “Biedrībā ir 
dažādu mākslas žanru pārstāvji, pa
matā katrs strādā savā darbnīcā, 
mājās, savos ikdienas darbos, un 
mēs tik bieži visi kopā nemaz nesa
tiekamies. Šie plenēri ir iespēja tik
ties un pavadīt laiku arī kopā,” stās
ta M. Brancis un atklāj, ka Jelgavas 
mākslinieku grupa pastāv jau vis
maz 50 gadu. “1970. gadā Jelgavas 
mākslinieki un arhitekti vairākās 
vietās pilsētā izveidoja darbnīcas 
un radās šī grupa. Agrāk izstādes 

tika rīkotas divas reizes gadā — ru
denī un pavasarī, ar laiku sāka rīkot 
arī plenērus. Veidojās draudzība ar 
Liepājas un citu pilsētu mākslinie
kiem. Uz šīs grupas bāzes pirms 12 
gadiem tika izveidota un reģistrēta 
Jelgavas mākslinieku biedrība, lai 
varētu piedalīties dažādos projektu 
konkursos un piesaistīt finansēju
mu mākslinieku grupas aktīvai dar
bībai — izstādēm, plenēriem, dažā
diem pasākumiem. Šobrīd izstādes 

tiek rīkotas vienu reizi gadā —  pa
vasarī, bet vasarā tiek rīkoti plenē
ri,” stāsta M. Brancis. Atzīmējot 
grupas 50 gadu pastāvēšanu, izdota 
grāmata par Jelgavas maksliniekiem 
“Mēs un darbi”, kas arī kā dāvana 
pasniegta ērberģiešiem, lai varētu 
labāk iepazīt māksliniekus, kas pie
dalījušies šajā plenērā. 

M. Brancis atklāj, ka plenērā ta
pušie darbi pēc kāda laika kā izstā
de varētu atgriezties Ērberģē. ◆

Ērberģe — izcila vieta, kur gleznot

Sods par braukšanu  
dzērumā ar velosipēdu

1. jūlijā neilgi pirms pulksten 13  Seces pa
gastā kāds 1970. gadā dzimis vīrietis vadīja 
velosipēdu, būdams 1,63 promiļu lielā alko
hola reibumā. Par šo pārkāpumu ir sākts ad
ministratīvā pārkāpuma process un piemē
rots naudas sods 170 eiro apmērā. 1. jūlijā 
pulksten 15.25 Koknesē kāds 1962. gadā dzi
mis vīrietis vadīja velosipēdu, būdams 1,75 
promiļu lielā alkohola reibumā. Par šo pārkā

pumu ir sākts administratīvā pārkāpuma 
process un piemērots naudas sods 170 eiro 
apmērā.

Pie stūres trīs promiļu  
reibumā

1. jūlijā īsi pirms pulksten 17 Sērenes pa
gastā, pa ceļu Bauska—Aizkraukle, kāds 
1996. gadā dzimis vīrietis vadīja automašīnu 

Audi, būdams 3,01 promiles lielā alkohola 
reibumā, kā arī bez transportlīdzekļa vadīša
nas tiesībām. Par šo pārkāpumu ir sākts kri
minālprocess. 

Dzīvoklī piedeg  
ēdiens

1. jūlija vakarā tika saņemts izsaukums uz 
Jaunceltnes ielu Aizkrauklē, kur kādā daudz
dzīvokļu mājas dzīvoklī uz plīts bija piededzis 

ēdiens. Ugunsgrēks likvidēts pirms uguns
dzēsēju glābēju ierašanās.

Svilst atkritumi  
un zāle

Svētdien, 2. jūlijā, plkst. 14.23 ugunsdzēsē
ji glābēji saņēma izsaukumu uz  Sērenes pa
gastu, kur dega atkritumi un sausā zāle 54 
kvadrātmetru platībā. Plkst. 14.38 uguns
grēks likvidēts.◆

informē operatīvie dienesti

Iespēja tikties un pavadīt laiku kopā

ŽANNA MIEZĪTE, Mazzalves saieta nama vadītāja, ir ļoti priecīga par 
mākslinieces Andas Buškevicas dāvāto gleznu “Zilā dāma”. To viņai 
pasniedza plenēra kurators, Jelgavas mākslinieku biedrības vadītājs 
Māris Brancis.

LIGITAS CAUNES DARBI. Vienu no tiem autore uzdāvināja ērberģiešiem.
MAZZALVIEŠI AR LIELU INTERESI apskatīja plenēra laikā tapušos darbus, jo tajos iemūžinātas daudzas vietas 
šajā pagastā.
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Rīgas mērs paziņo 
par atkāpšanos

Rīgas mērs Mārtiņš Staķis (PP)  
pirmdienas rītā izplatīja paziņoju
mu par atkāpšanos no amata. Gal
venais iemesls ir tas, ka viņš vairs 
nevarot uzņemties atbildību par 
Rīgas domes lēmumiem. Staķa ska
tījumā, viņa bijušie koalīcijas part
neri — “Jaunā vienotība”, Nacionālā 
apvienība/Latvijas Reģionu apvie
nība un “Kods Rīgai” — faktiski esot 
izveidojuši citu vairākumu kopā ar 
“Saskaņu” un “Gods kalpot Rīgai” 
un lēmumus pieņemot citos kabi
netos, nevis kopā ar “Par/Progresī
vo” (PP) frakciju.

Tam apliecinājums esot balso
jums par jaunas izmeklēšanas ko
misijas izveidi iespējamo pārkāpu
mu izmeklēšanai Satiksmes depar
tamentā, kurā bijušie koalīcijas 
partneri esot balsojuši kopā ar “Sa
skaņu”. 

Piemēro sodu
Patērētāju tiesību aizsardzības 

centrs (PTAC) piemērojis 10 000 
eiro sodu kreditētājam SIA “Finan
za” par negodīgas komercprakses 
īstenošanu, izplatot neatļautu kredi
tēšanas reklāmu. “Finanza” uzlikts 
tiesiskais pienākumu izbeigt nego
dīgu komercpraksi, patērētāju audi
torijai paredzētas reklāmas maskē
jot kā kreditēšanas reklāmas saim
nieciskās darbības veicējiem.

Lielākais sausums 
piecdesmit gadu laikā

Pēc rekordmaza nokrišņu dau
dzuma maijā Latvijā jūnijs kļuva par 
otro sausāko novērojumu vēsturē, 
liecina Latvijas Vides, ģeoloģijas un 
meteoroloģijas centra apkopotā in
formācija. Valstī vidēji jūnijā bija 
23,4 milimetri lietus jeb 33% no 
normas. Sausākā jūnija rekords pie
der 1969. gadam, kad nokrišņu dau
dzums bija 21,6 milimetri. Pagāju
šajā mēnesī lielākais nokrišņu dau
dzums valsts novērojumu stacijās 
bija Dobelē, kur tas sasniedza 47,3 
milimetrus, savukārt vismazāk lija 
Stendē, kur reģistrēti vien 4,5 mili
metri nokrišņu.

Izmeklēs kultūras 
centra darbību

Čehijas varasiestādes izmeklē Krie
vu kultūras centra darbību un ap
sver sankciju piemērošanu šai iestā
dei, ziņo Čehijas televīzija. Krievu 
kultūras centrs, kas pazīstams arī kā 
Krievu nams, atrodas Prāgā, un to 
vada Krievijas starptautiskās sadar
bības federālais dienests (“Rossotrud
ņičestvo”). Lai gan ēka ir atvērta ti
kai dažas reizes mēnesī plānotiem 
pasākumiem un pārējā laikā ir slēg
ta sabiedrībai, centrs aktīvi darbojas 
tīmekļa vietnēs un sociālajos medi
jos. Tas ir pārtulkojis čehu valodā 
bukletu, kura saturs vērsts pret Uk
rainu, un nesen tas pārpublicēja 
Krievijas prezidenta Vladimira Pu
tina runu, kurā viņš apgalvo, ka 
Krievija pašlaik izcīna vissmagāko 
cīņu par savu nākotni.             LETA

Darbs ar jauniešiem ir kā 
misija

NOVADĀ

Iecere par filmu vakariem ar popkornu
Skrīveros, Daugavas ielā 85A,  
jau iekārtota jauniešu brīvā 
laika telpa. Tās vadītāja ir 
skrīveriete Diāna Smolkova. 
IMANTA KAZIĻUNA 

TEKSTS UN FOTO 

Ar Diānu tiekos jūnija otrajā pu
sē darbdienas rītā, dienas daļā, kad 
telpa ēkas trešajā stāvā ierasti ir tuk
ša. Jaunieši vecumā no 13 līdz 25 
gadiem te ierodas pēcpusdienā, bet 
pašlaik, vasarā, viņiem ir citas aiz
raušanās. Tomēr ir maza grupiņa, 
kura te iegriežas arī jūnijā un jūlijā. 
Pāris mēnešos, kopš telpa atvērta, 
līdz tai atceļojušas vien pāris mēbe
ļu, kā arī spēles — galda teniss, no
vuss. Sākumam pietiek, bet Diāna 
saka, ļoti noderētu pašiem sava vir
tuvīte. 

Strādās trīs dienas 
nedēļā 

Diāna dzīvojusi un mācījusies 
Skrīveros, un 1. klase bija izvietota 
tieši šajā mājā, kur tagad atvērta tel
pa jauniešiem. Vēlāk četras meite
nes skolas laikā izveidojušas an
sambli “The Moment Light”, un šajā 
ēkā bija mēģinājuma telpa. Diāna 
grupā bija soliste. 

Viņas līdzšinējā pieredze darbā 
ar jauniešiem veidojusies Čehijā, kur 
dzīvojusi 13 gadus. Strādājusi bēr
nu un jauniešu centrā, kurš darbo
jās vairāk nekā 30 gadu. Sākumā kā 
brīvprātīgā, vēlāk pastāvīgi. Centrs 
bija veidots kā atvērtie klubi dažādu 
vecumu bērniem un jauniešiem — 
no astoņiem līdz 13 gadiem un no 
13 līdz 25 gadiem. Laikā no pulk
sten trijiem līdz sešiem klubos strā
dāja pedagogi, kas piedāvāja dažādas 

nodarbes, piemēram, sporta dienu 
ar lauka spēlēm vai mūzikas instru
mentu apguvi. Bija pieejami arī so
ciālie pakalpojumi, tajā skaitā psi
hologa konsultācijas. Centrs vasarā 
organizēja bērnu nometnes. Strā
dājusi arī dažādu interešu pulciņu 
darba koordinēšanā, sadarbojusies 
ar bērniem un viņu vecākiem.

Jau gads, kā Diāna ar ģimeni at
kal dzīvo Skrīveros. Viņas vīrs ir 
čehs, arī dēls audzis ārpus Latvijas. 
Lai abiem palīdzētu iejusties Latvi
jā, šajā laikā tikpat liela vērība kā 
savam tiešajam darbam jāpievērš 
arī ģimenei. Līdz ar to darbs ar jau
niešiem ir nepilna laika jeb pusslo
dzes. Telpa Daugavas ielā atvērta 
otrdienās, trešdienās un ceturtdie
nās no trijiem pēcpusdienā līdz sep
tiņiem vakarā. 

Svarīgi sajust  
uzticēšanos

Diāna saka,  strādāt Čehijā nozī
mēja jau gatavu vidi, centru ar ba
gātu pieredzi, bet Skrīveros tas ir 
sākuma stadijā. Darboties te sākusi 
28. aprīlī. Divi mēneši ir neilgs laiks, 
lai varētu izdarīt secinājumus. Bū
tiski ir tas, ka šāda telpa Skrīveros ir, 
jo iepriekš ārpus skolas citas vietas, 
kur pulcēties jauniešiem, nebija. 

Skrīveros ir nodarbības mūzikas 
un mākslas skolā, var nodarboties 
ar sportu, bet ir jaunieši, kurus tas 
viss nesaista. Viņi var iesaistīties 
brīvā laika telpas piedāvātajos pasā
kumos. “Mans mērķis ir apzināt šos 
jauniešus, uzklausīt, saprast, kas vi
ņiem ir svarīgi, un varu atbalstīt vi
ņu idejas,” stāsta Diāna. “Ļoti jēg
pilni un noderīgi ir likt jauniešiem 
sajust atbildību par to, ko viņi dara. 

Ja jaunieši jūtas droši šajā vidē, ap
zinās, ka pārējie viņiem uzticas, viņi 
var augt un attīstīties. Pašlaik jāsa
gaida septembris, jāsaprot, kurās 
dienās viņiem ir izdevīgi šeit nākt. 
Divos darbības mēnešos “Whats
App” grupā brīvā laika telpas profi
lam ir jau ap 30 sekotāju. No tiem 
seši šeit nāk ik dienu. Rudens sāku
mā te varētu rīkot telpas oficiālo at
klāšanu ar mazu ballīti un viesiem.”

Nav jāskrien pakaļ 
programmai

Brīvā laika telpa ierīkota ēkā, ku
rā nesen veikts kapitālais remonts. 
Sienas šeit sterili baltas, kas rada 
“stīvu” noskaņu. Jaunieši esot pie

dāvājuši tās atdzīvināt ar zīmēju
miem. Baltās sienas bija pirmais, uz 
ko reaģēja ar nepatiku, ienākot šajā 
telpā. 

“Gribas, lai esmu tas cilvēks, ku
ram viņi uzticas, jo bieži vien ģi
mene, vecāki nav tie, kuriem bērni 
spēj atklāties. Tāpēc gribu te rīkot 
arī filmu vakarus ar popkornu. Lie
lā mērā šo darbu uztveru kā misi
ju, mana personīgā motivācija ir 
tā, ka tas manai dzīvei piešķir jēgu. 
Tas, ko paņēmu no Čehijas piere
dzes — šajā neformālajā izglītībā 
vienmēr ir laiks apstāties, pado
māt, palabot, ja kaut kas nesanāk, 
un iet tālāk. Tā nav skola, kurā ne
gaida, jo programma jāapgūst, jā
steidzas tālāk.” ◆

Aizkraukles novada centrālā 
bibliotēka vēlas piedalīties 
Latvijas Nacionālās bibliotēkas 
atbalsta biedrības rīkotajā 
projektu konkursā “Iedvesmas 
bibliotēka” un pieteikt savu 
ideju par bibliotēkas vides 
uzlabošanu un piedāvājumu 
attīstīšanu.
AGITA GRĪNVALDEIRUKA

Aizkraukles novada centrālās bib
liotēkas vadītāja Kristīne Vilsone 
ieceri par dalību konkursā izklās
tīja domes deputātiem, jo atbalsta 
gadījumā ieceres īstenošanai būs 
nepieciešams pašvaldības līdzfinan
sējums.

Kristīne Vilsone pastāstīja, ka vē
lētos pārveidot tieši bērnu literatū
ras nodaļas telpas, lai tās kļūtu ēr

tas, patīkamas, lai tajās būtu gan at
sevišķa vietiņa lasīšanai un atseviš
ķa vieta pasākumiem. Šobrīd tās ir 
neizteiksmīgas un nav pievilcīgas 
bērniem un viņu vecākiem. Plauk
tiem bibliotēkā jābūt atbilstošiem 
bērna augumam un attiecīgajam 
vecumam, taču šobrīd tie ir par lie
lu un nesamērojami ar bērnu vaja
dzībām un neatbilstoši jaunajām 
tendencēm. Vadītāja stāsta, ka vēlē
tos ne tikai nomainīt plauktus un 
mēbeles, bet veidot arī jaunu inter
jeru, paplašināt telpas un to pielie
tojumu un veidot to kā ģimenes 
bibliotēku. 

Ja bibliotēka projektu konkursā 
gūs atbalstu, iecere tiks īstenota nā
kamajā gadā un tās budžets ir līdz 
20 000 eiro ar pašvaldības garantēto 
līdzfinansējumu 50% apmērā.

Aizkraukles novada dome bib
liotēkas iniciatīvu atbalstīja un iz
sniedza arī apliecinājumu par līdz
finansējuma nodrošināšanu. 

Aizkraukles novada centrālā bib
liotēka šobrīd arī izsludinājusi kon
kursu “Mana sapņu bibliotēka”, ku

rā līdz 1. augustam ikviens ir aici
nāts iesniegt savu radošo darbu, 
kādu viņš redz savu sapņu bibliotē
ku un kādu vēlētos redzēt Aizkrauk
les bibliotēkas bērnu nodaļu. Inte
resantāko darbu autori saņems bal
vas. ◆

notikumi

Uzziņa
◆ Aizkraukles novada centrālās bibliotēkas Bērnu literatūras 

nodaļā ir 644 lasītāji, tā apkalpo pirmsskolas vecuma un skolas 
vecuma bērnus, jauniešus, bērnu vecākus, skolotājus u. c. intere-
sentus. 32 % lasītāji ir no 1.—3. klases, 32 % — no 4.—6. klases. 
21% — 7.— 9. klases grupā. 15% ir pirmsskolas vecuma bērni. 

◆ Pagājušajā gadā Bērnu literatūras nodaļa ir apmeklēta 6916 
reizes. Vislielākais apmeklējumu skaits ir nodaļas abonementā, 
kas ir 77% no kopējā apmeklējuma. 

◆ Bērnu literatūras nodaļā gada laikā izsniegtas 10 239 vienības, 
vidēji katrs bibliotēkas lietotājs izmantojis 16. 

◆ Nodaļas pakalpojumus izmantojuši arī 35 vidusskolēni, 21 peda-
gogs, kā arī 15 studējošie.

Bibliotēkā vēlas veidot pievilcīgu vidi 
bērniem

VĒL IR LAIKS LĪDZ RUDENIM. Diānai Smolkovai, Skrīveru jauniešu brīvā 
laika telpas vadītājai, vasaras mēneši paies, gatavojoties jaunajam 
mācību gadam.
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Nespēja redzēt kopsakarības 
ir iemesls traģiskām kļūdām

Ko rāda amatpersonu  
deklarācijas

Deputātam Gatim Gūtmanim mazāks amatu skaits

— Kā jūs ietekmēja 
sausais un karstais 
laiks?

DANIELA
Aizkrauklē

— Viss kārtībā. Dārza mums 
nav, tikai pļavas, kas ne visur 
izdegušas. Neraugoties uz šī gada 
laika apstākļiem, ābelēm gan ir 
daudz augļu. Vajadzētu būt labai 
ražai. Priecājamies par silto laiku, 
jo var peldēties un daudz laika 
pavadīt ārpus telpām. 

ALEKSANDRA,
aizkraukliete

— Dārza man vairs nav, un arī 
dzīvoklis īpaši nepiekarsa, jo regu  
lāri vēdinājām. Pilsētā zālieni gan 
lielākoties izdeguši, un arī atseviš
ķiem kokiem lapas sāka sažūt. Šo  
gad pirmo reizi novēroju, kā ozols 
netālu no mājas sevi aizsargā šajā 
karstumā un sausumā, lapām vei  
dojot tādu kā vaska kārtiņu. Bau
dām vasaru, un karstums manai 
veselībai ir labāks nekā vēss laiks. 

BEĀTE 
no Aizkraukles

— Pašu tas īpaši netraucēja, bet 
zinu, ka lauksaimniekus gan. 
Strādāju veterinārijā, un zemnieki, 
ar kuriem sadarbojos, atzinuši, ka 
šogad zāles ir maz. Dažviet nopļau
ta pat viena trešdaļa, salīdzinot ar 
iepriekšējiem gadiem. Šķiet, situā
cija būs smagāka nekā pērn, un 
daudziem sagādā raizes, ar ko 
baros lopus. Nesenais lietus, visti
camāk, arī neko neatvieglos, jo 
zeme ir pārkaltusi. ◆

jautājampēc publikācijas

Laikraksta “Staburags” korek
tore Iveta Skaba savā 27. jūni

ja komentārā slavē laimīgo dzīvi 
padomju kolhozā “Lāčplēsis” un 
turpina izplatīt aplamu viedokli, ka 
kolhoza priekšsēdētājs Edgars Kau
liņš noteica, kuru  izsūtīs vai neizsū
tīs uz Sibīriju. Viņas ieskatā, vecais 
komunists, kurš pilsoņu karā cīnī
jās sarkanajā armijā pret Polijas un 
Ukrainas neatkarību, pirmskara Lat
vijā darbojās komunistiskajā pagrī
dē, 1940. — 1941. gados aktīvi at
balstīja okupācijas režīmu, bijušais 
pagasta partorgs  ir pelnījis piemi
nekli Lielvārdē. 

 “Uzvaras parka okupekli un tam 
līdzīgos visā Latvijā nojauca. Puški
na pieminekli demontēja, un nu tas 
savu likteni gaida noliktavā,” raksta 
korektore. “Tā vien šķiet, ka dažām 
biedrībām un citiem grupējumiem 
nekā svarīgāka par pieminekļiem un 
šķēpu krustošanu ap tiem nav. Var
būt visu enerģiju tie varētu novirzīt 

cīņā, piemēram, par lētāku elektrību, 
nevis savu ambīciju apmierināša
nai?” raksta Iveta Skaba.

Vai ir kopsakarības un līdzī
bas starp Ļeņinu, Staļinu, 

Stučku, Lukašenko, Putinu? Viņu 
darbības un režīmi, ko tie vadīja vai 
vada, ir līdzvērtīgi un vēsturiski tur
pinājumi viens otram. Uz katra no 
šo personāžu sirdsapziņas ir dažāds 
upuru skaits, bet tos vieno nozie
dzīga cilvēku slepkavošana, laupīša
na, nežēlīgs un beztiesisks režīms. 
Ir saskatāmas absolūtas līdzības starp 
Putina karaspēka un Krievijas valsts 
rīcību Ukrainā un padomju režīma 
darbību Latvijā 1919. gadā, kā arī 
pēc 1940. gada okupācijas. Tie paši 
masveida aresti, spīdzināšanas, slep
kavības, īpašumu izlaupīšanas un 
pakļautās tautas genocīds.

Vai Andrejam Upītim kā gal
venajam Stučkas režīma pro

pagandistam nav nekāda sakara ar 
šī režīma pastrādātajiem noziegu

miem? Tāpat kā šobrīd Krievijas 
propaganda, A. Upīts slavināja un 
aicināja uz šķiru cīņu, ekspluatato
ru iznīcināšanu un diktatūru. Lī
dzīgi kā krievu propagandisti aicina 
bombardēt un nogalināt  ukraiņus, 
noslīcināt ukraiņu bērnus, toreizē
jie padomju Latvijas propagandisti 
laicēni, upīši un citi aicināja uz cīņu 
ar ekspluatatoru šķiru. Viena gada 
laikā, kamēr padomju vara eksistēja 
Latvijas teritorijā, tai izdevās noslep
kavot 5000 šīs šķiras, kā viņi uzska
tīja, pārstāvjus. To vidū arī simtiem 
vecu cilvēku un bērnu no baltvācie
šu vidus, jo jaunajai varai sakārojās 
viņu dzīvokļus Rīgas centrā.

Tas bija tikai ievads tām šaus
mām, ko nācās piedzīvot 

Latvijas tautai pēc otrās okupācijas. 
Tūkstošiem noslepkavoto, 60 000 de
portēto, desmiti tūkstošiem neliku
mīgi mobilizēto un kritušo karā, pil
nīga valsts un iedzīvotāju aplaupī
šana. To atkal vajadzēja slavināt un 

cildināt. Slēpt noziegumus un bez
galīgi melot. Par patiesības paušanu 
nežēlīgi sodīja. Šī necilvēcīgā režī
ma slavināšanai darbojās milzīgs pro
pagandas aparāts visās dzīves jo
mās, tika celti pieminekļi režīma 
vadoņiem.  Pakļautajai tautai bija jā
pielūdz savi slepkavas un aplaupītāji. 

Tā sarkanā migla, ar kuru 
gadiem tika klāti cilvēku 

prāti, vēl arvien nav izklīdusi. Liel
vārdē uzcēla pieminekli latviešu tau
tas paverdzinātājam, jo viņš atļāvās 
dot lielāku putras bļodu kolhoznie
kam. Nē, biedrības un grupējumi 
nenovirzīs savu enerģiju citām lie
tām, kamēr uz Latvijas zemes vēl 
būs komunistisko noziedznieku, ne
cilvēcisko režīmu kalpu un slavinā
tāju pieminekļi, un to vārdi tiks go
dāti ielu nosaukumos. Tikai tādēļ, 
lai tas nekad neatkārtotos.

Guntis Libeks,   
Aizkraukles novada domes  

deputāts

Aizkraukles novada 
domes deputāta GATA 
GŪTMAŅA ieņema
mo amatu skaits 2022. 
gadā salīdzinājumā ar 
2021. gadu, kad viņš 
bija deputāts Jaunjel
gavas apvienības pār
valdē, ir sarucis. 2021. 
gadā līdz novadu re
formai Gatis Gūtma

nis Jaunjelgavas apvienības pārvaldē pildīja Koku cirša
nas atļauju izsniegšanas komisijas un Revīzijas komisi
jas locekļa, Iepirkumu komisijas priekšsēdētāja pienā
kumus.  Gan 2021., gan 2022. gada valsts amatpersonas 
deklarācijā norādīts mežziņa amats Valsts meža dienes
tā un valdes locekļa amats  SIA “Dagata”. Izmaiņu nav 
nekustamo īpašumu sadaļā, kur kā pērn, tā aizpērn no
rādīts dzīvoklis Aizkrauklē un nekustamie īpašumi Zal
ves,  Sērenes un Daudzeses pagastā. 

Kā 2021. gadā, tā 2022. gadā amatpersonas deklarā
cijā norādītas 2845 kapitāla daļas 2845 eiro vērtībā SIA 
“Dagata”. 

Transportlīdzekļu sadaļā redzams, ka deputātam 
pieder speciālā dzīvojamā piekabe  Hobby 400 (izlaides 
gads — 1983., reģistrācijas — 2010.), piekabetranspor
ta laivu vedējs Wick 5.4510 (2007.; 2014.), motorlaiva 
Zodiac YL340DL (2006.; 2014.), piekabekravas trans
porta kaste  Agados VZ30 (2007.; 2010.), vieglais pasa
žieru auto Nissan Terrano (1994.; 2010.). 2021. gadā 
iegādāts vieglais plašlietojuma automobilis Subaru Fo
rester (2017.) 8990 eiro vērtībā. 

Gatis Gūtmanis 2021. gadā Valsts meža dienestā sa
ņēmis  12 147,19 eiro, 2022. gadā — 14 784, 97 eiro, 
savukārt SIA “Dagata” abos gados atalgojums bijis ne
mainīgs — 6000 eiro. 2021. gadā Jaunjelgavas apvienī
bas pārvaldē saņēmis 1411,44 eiro, Aizkraukles nova
da pašvaldībā —  1522,44 eiro, 2022. gadā Aizkraukles 
novada domē  atalgojums bijis  3764,59 eiro. Deputāta 
deklarācijā gan pērn, gan aizpērn norādīti divu veidu 
ienākumi no saimnieciskās un komercdarbības. Aiz
pagājušajā gadā no SIA “Billerudkorsnas Latvia” sa
ņemts  2588,60 eiro, pagājušajā gadā no SIA “Billerud 
Latvia” — 1685,61 eiro, savukārt no fiziskas personas 
Aivja Lazdiņa attiecīgi 1200 un 1800 eiro.

Sagatavoja Iveta Skaba

Ik gadu valsts amatpersonām, tostarp arī pašvaldību deputātiem, jāsniedz dek-
larācijas, kurās jānorāda informācija par nekustamajiem īpašumiem, transportlī-
dzekļiem, amatiem, parādsaistībām, izdevumiem, piederošajām kapitāla daļām, 
skaidrās un bezskaidrās naudas uzkrājumiem, darījumiem, ja to summa pār-
sniedz 20 Ministru kabineta noteiktās minimālās mēnešalgas. Ielūkojoties tajā 
deklarācijas daļā, kas publiski atrodama ikvienam interesentam, var redzēt, cik 
turīgi ir mūsu deputāti un kā viņu ienākumi mainījušies, sākot darba gaitas jaunā 
novada domē. 

Izdota jauna tūrisma brošūra, 
kas ceļotgribētājiem pavērs 
iespēju iepazīt un apmeklēt 
ģeovietas jeb vietas, kur visla-
bāk baudīt dabas dažādību un 
varenību.

Izstrādāts tūrisma maršruts un 
brošūra “Atklāj ģeovietas Zemgalē 
un Ziemeļlietuvā! Ģeoloģiskie un 
ģeomorfoloģiskie tūrisma objekti”, 
kurā ietverti 120 dabas objekti. Tajā 
skaitā teiksmainā Staburaga klints 
Aizkraukles novadā.

Brošūra noderēs gan “dabas bēr
niem”, kas uzauguši, bērnībā skrai
dot pa tuvējām pļavām, gan brīvi 
domājošiem, kas labprāt iepazīst ko 
jaunu, paplašina savu horizontu un 
brīvdienās gluži vienkārši grib iz
braukt no pilsētas, gan piedzīvoju
mu meklētājiem, kas apzināti vēlas 
sevi izaicināt, — daba spēs piedāvāt 
atbilstošu izklaidi ikvienam. Brošū
ra būs lielisks palīgs sava nākamā 
ceļojuma plānošanai, jo daba var būt 
tik daudzveidīga. Tā piedāvā gan 
vienkārši skaistu skatu baudīšanu, 
gan atpūtas un piknika iespējas lab
iekārtotos un speciāli tam paredzē
tos laukumos. Baudīt dabu var arī 
aktīvākā braucienā ar velo vai lai
vām, pa dažādiem īpaši iezīmētiem 
maršrutiem. 

Tāpat brošūrā ir daudz interesan
tu un noderīgu faktu. Piemēram, ka 
zem Kraukļa akmens (Aizkraukles 
novadā) paslēpts naudas pods, bet, 
ja mazgā galvu Rukūzes ietekā (Vil
ces dabas parkā), var tikt pie labas 
atmiņas. ◆

Atklāj dabas 
daudzveidību
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IZGLĪTĪBA

Ar izkapti pa Latviju
Skolu tīkla sakārtošana Aizkraukles novadā ieviestu būtiskas pārmaiņas
Izglītības un zinātnes ministrija 
(IZM) prezentējusi savu redzēju-
mu, kā sakārtot pašvaldību 
skolu tīklu. Jaunā kārtība nozī-
mētu lielāku vērību veltīt skolē-
niem, sākot no 7. klases. Viņiem 
jābūt pieejamai plašai padziļinā-
to kursu izvēlei. Tāpat kritēriji 
nosaka minimālo skolēnu skaitu 
vidusskolas klasēs, ceļā līdz 
skolai pavadīto laiku vai attālu-
mu. Skolu tīkla reforma varētu 
uzlabot situāciju ar šobrīd 
arvien kritiskāko skolotāju 
trūkumu.
IMANTS KAZIĻUNS 

Līdz 15. augustam IZM sagata
vos ziņojumu — daudzpusēju vēr
tējumu par skolu tīkla optimizāciju, 
un to iesniegs izskatīšanai Ministru 
kabinetā. Līdz tam notiks diskusijas 
starp pašvaldībām un IZM pārstāv
jiem par abpusēji optimālu risinā
jumu. IZM piedāvātajā skolu opti
mizācijas plānā bija pievienota kar
te, kurā redzams, ka Aizkraukles 
novadā ir tikai divas skolas ar vi
dusskolas plūsmu — Aizkrauklē un 
Koknesē. “Staburags” sazinājās ar 
lielu daļu Aizkraukles novada skolu 
direktoru, lai uzzinātu viņu viedok
li par šādu IZM piedāvājumu.

Lielākā problēma —  
skolotāju trūkums

AIVARS MIEZĪTIS ir Mazzal
ves pamatskolas direktors, Aiz
kraukles novada domes deputāts. 
Viņš saka,  šobrīd ministrijas plāni 
ir vīzija par to, kāds varētu izskatī
ties skolu tīkls. Līdz 15. augustam 
IZM jāsagatavo ziņojums, kurš sa
liks punktus uz “i” par tālāko refor
mas gaitu, un ar to jāiepazīstina 
Ministru kabinets. Aivars Miezītis 
ministres Andas Čakšas vīziju, ku
ru nesen viņa prezentēja, tēlaini 
sauc “Ar izkapti pa Latviju”. Refor
mas neskar tās pārpildītās skolas 
Rīgā un Pierīgā, kur skolēni pat gai
tenī mācās. Citādi situācija praktis
ki skars visus, un, cik zināms, pat 
Aizkraukles vidusskola neiztur vi
sus noteiktos kritērijus, bet izņē
muma kārtā šo skolu reformas ne
skars. Tās skolas, kuras reforma 
skars, no vidusskolām kļūs par pa
matskolām, bet pamatskolām devi
ņu klašu vietā atstās tikai sešas. Sko
las, kuru darbs būs pakļauts reorga
nizācijai, jauno kārtību varētu ie
viest no 2024./2025. mācību gada. 
Līdz tam laikam Aizkraukles paš
valdībai jāizplāno, kā nodrošināt 
skolēnu pārvadājumus, kur izmiti

nāt tos, kuri nevarēs katru dienu 
aizbraukt mājās. 

Mazzalves skolas direktors saka,  
viņa izpratnē lielākā problēma, ku
ras dēļ nepieciešamas šādas pār
maiņas, nav tik daudz skolotāju 
atalgojuma vai izglītības kvalitātes 
dēļ, bet gan pedagogu trūkums. 
Nākamo divu gadu laikā liela daļa 
skolotāju aizies pensijā, bet viņu 
vietā jaunu skolotāju nav. Ilgo un 
skaļo protestu dēļ, skolotājiem cī
noties par lielāku atalgojumu, jau
nieši pat nedomā studēt pedagoģi
ju. 

Aivars Miezītis teic, ka nākamajā 
mācību gadā viņa vadītās skolas 
1. klasē jau tagad garantēti 12 bēr
ni, bet šogad skolu beidza astoņi 
devītklasnieki. Bērni nāk, “bedre”, kas 
bija pirms dažiem gadiem, kad kla
sē mācījās pieci seši bērni, ir pārva
rēta. “Vai ministrija skatās reālo si
tuāciju vai tikai sev par labu maina 
parametrus “Excel” tabulā?” jautā 
Aivars Miezītis. 

Vidusskolēnus  
pievelk galvaspilsēta

ALDIS LABINSKIS, Aizkrauk
les novada vidusskolas direktors, 
saka, iespējamās reformas dēļ, ja 
novadā paliktu tikai divas vidussko
las — Aizkraukles un Kokneses —, 
nav lielas nepieciešamības pēc pa
pildu vietām dienesta viesnīcā. Vi
dusskolas klasēs vēl ir brīvas vietas. 
Tāpat kā visā valstī, arī Aizkrauklē 
jau trešo gadu skolēni pēc pamat
skolas neizvēlas turpināt mācības 
tepat uz vietas. Kādi pieci seši aiziet 

mācīties uz Rīgas Valsts ģimnāziju 
vai kādu citu prestižu skolu. Viņi 
savās zināšanās jūtas pārāki par ci
tiem vidusskolēniem un saprot, ka, 
paliekot Aizkrauklē, kaut ko neie
gūst savā attīstībā. Rīgā konkurence 
viņus dzen uz priekšu. Ir jaunieši, 
kas šogad iestājušies Rīgas Tehnis
kās universitātes vidusskolā. Diez
gan daudz skolēnu “nosūc” Ogres 
Valsts ģimnāzija. Šeit loma ir vēl 
kādam iemeslam — Ogrē populāri 
ir kolektīvie sporta veidi. Aizkrauk
le ar to ir zaudētāja, jo te, piemē
ram, nav attīstīts basketbols. “Vēl 
viens iemesls, ko esam sapratuši, — 
jaunieši pēc iespējas ātrāk grib būt 
tālāk no vecākiem. Ja paliek spēkā 
viens no ministrijas izvirzītajiem kri
tērijiem, ka vidusskolas klasēs ne
var būt mazāk par 90 bērniem, tad 
Aizkrauklē no 130, kas bija pirms 
trim gadiem, esam nokrituši uz 
100, un pieļauju, ka nākamajā mā
cību gadā būs vēl mazāk. Varbūt 
esam zaudējuši ar to, ka izvirzījām 
nosacījumu — stājoties vidusskolā, 
visos priekšmetos jābūt ne mazāk 
kā piecām ballēm,” saka Aldis La
binskis. Jāņem vērā arī tas, ka Aiz
kraukles vidusskolā mācās ļoti daudz 
bērnu, kuriem nepieciešama spe
ciālā izglītības programma. Viņu 
sekmes nav spīdošas, bet, skolas 
kopējo izglītības kvalitātes līmeni 
skatoties, to neņem vērā. 

Labinskis arī atzīst, ka no līdzši
nējā reformas izklāsta nav konkrēti 
saprotams, kāda būs tās gaita. Per
sonīgi viņš uzskata, ka nevajadzētu 
turpināt darboties tādām vidussko
lām, kur klasē ir deviņi līdz divpa
dsmit bērni. Vai Aizkraukle iegūtu kādu 
no, piemēram, Pļaviņu vidusskolas 
bērniem? Visticamāk, ka nē. Tas pats 
sakāms par Neretu, kurai Viesīte—
Jēkabpils un Vecumnieki—Rīga ir 
loģiskie transportēšanās virzieni. 
Daudzeses un Seces, kā arī Mazzal
ves pagastu skolu bērni aizbrauc 
garām Aizkrauklei, piemēram, uz 
Koknesi. Arī tāpēc, ka tur ir spēcīga 
sporta bāze, tajā skaitā peldbaseins. 

“IZM liek lielu uzsvaru uz 7. — 

9. klases materiālās bāzes stiprinā
šanu, un te Aizkraukles novadam 
būs jāizlemj, ko darīt ar mazajām 
skolām — pirkt līdzekļus katrai? 
Tas pats sakāms saistībā ar problē
mu par nepietiekamo skolotāju skai
tu. Ir arī otra šīs problēmas puse — 
šajā mācību gadā no manas skolas 
uz Neretu brauca četri skolotāji. Jau
tāja pēc pieciem. Ja fiziski var, sko
lotāji piekrīt to darīt, bet ar to cieš 
mūsu skola. Arī uz Seci, Daudzesi, 
Jaunjelgavu un Koknesi brauc vai
rāki Aizkraukles skolotāji. Skaidrs, 
ka, šādi “lidojot”, zaudē darba kvali
tāte, notiek “izdegšana”,” secina Aldis 
Labinskis. 

Šis ir “pēdējais  
metiens”

LAUMA MĪLĪGA, Jaunjelgavas 
vidusskolas direktore, par reformu 
saka — ministrija var teikt, ko grib, 
bet šobrīd vecāki nāk ar iesniegu
miem uz 10. klasi, un līdz šim nav 
bijis konkrēta rīkojuma no pašval
dības, kas ir skolas dibinātāja, ka 
vidusskolas nākotnē nebūs. “Intere
santi, ka uz 10. klasi nāk tikai zēni, 
šobrīd jau ir septiņi, turklāt spējīgi. 
Viņiem interesē dabas zinātņu un 
tehnoloģiju priekšmeti, būs stipra 
klase. Kārtoju ar Aizsardzības mi
nistriju jautājumu par valsts aizsar
dzības mācības sākšanu. Ļoti labi 
saprotu, ka šis mums ir “pēdējais 
metiens”, skaidrs, ka tikai 15 kilo
metri līdz Aizkrauklei, un valstij ir 
tik neizdevīgi uzturēt šādu skolu. 
Tomēr uzskatu, ka tas būs klajš cil
vēktiesību pārkāpums, ja 15. augus
tā pateiks, ka lauku vidusskolas, tajā 

skaitā Jaunjelgavas, būs likvidēja
mas. Kas šobrīd ir prioritāte? Vai tie 
ir bērni? Mums ir skolēni, kas eksā
menā angļu valodā ieguvuši 97%, 
matemātikā — 95%. Tie padziļinā
tie grozi (padziļinātie kursu kom
plekti), kurus noteikusi Izglītības 
ministrija, ir lielajām vidusskolām, 
ne visi, kas mācās Jaunjelgavas vi
dusskolā, būs filologi, ķīmiķi vai bio
logi. Šībrīža situācijā arī augstskolas 
nonāks pie tā, ka nebūs, kas tajās 
mācās, un ņems visus, kas vēlēsies, 
nešķirojot.”

Ļoti daudz skolotāju 
ir pirmspensijas  
vecumā

VIKTORIJA TRUKŠA, Neretas 
Jāņa Jaunsudrabiņa vidusskolas di
rektore, saka, skolotāji un skolas pa
dome nosūtījuši pretenziju vēstules 
IZM, kā arī Latvijas Pašvaldību sa
vienības Izglītības un kultūras ko
mitejai, Saeimas Izglītības un kultū
ras komisijai, Ministru kabinetam, 
Valsts prezidentam, ka arī par to in
formēja Aizkraukles novada domi. 
Viktorija Trukša teic, ka IZM izvir
zītajos kritērijos ir tikai kvantitatīvie 
rādītāji, kuriem nav skaidrojuma un 
pamatojuma. Jāņem vērā, ka Nereta 
ir pierobeža. Te skolēni nevar at
nākt no Lietuvas, tāpēc būtu jāpār
skata viens no kritērijiem, kas ir ie
dzīvotāju blīvuma koeficients. No
teiktais attālums — 25 kilomet
ri — vai ceļā pavadītais laiks — 40 
minūtes — ir mērīts no Neretas 
centra, bet kurš padomājis, ka sko
lēni 10 līdz 20 kilometru attālumā 
jau tagad brauc uz Neretas vai Maz
zalves skolu?  Lai nodrošinātu visu 
skolēnu pārvadāšanu, vajadzēs pa
pildu autobusus, to vadītājus, deg
vielu. Slēdzot kādu skolu, ēkas pa
liks un fiziski tās turpinās uzturēt. 
Kurš ir parēķinājis, cik tas izmak
sās, pretī liekot skolotāju algu? “Šajā 
gadījumā runāju par pamatskolām, 
kuras arī grasās likvidēt ar tiem iz
virzītajiem drakoniskajiem kritēri
jiem. Vai, slēdzot skolas, pedagogi 
straumēm plūdīs uz pilsētu? Vai mi
nistrijai ir dati par to, cik skolotāju 
šobrīd ir pirmspensijas vecumā? 
Neretā tādu ir ļoti daudz. Valstij 
primāri būtu jādomā par jauno pe
dagogu sagatavošanu. Kas notiks ar 
tiem bērniem, kuri nevarēs katru 
dienu izbraukāt no skolas uz mā
jām? Vecāko klašu skolēniem būtis
ka ir vecāku klātbūtne. Kāda te var 
būt runa par vecāku līdzdalību bēr
nu audzināšanā?

ANDREJA UPĪŠA SKRĪVERU VIDUSSKOLA. Viens no absurdākajiem IZM priekšlikumiem ir izņemt vidusskolas 
plūsmu šajā skolā.                                                                                                                           Foto no “Staburaga” arhīva
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Mazzalvieši  
nometnē Polijā

“Viņpus upes. Abrene atmiņu 
stāstos”

Ja līdz šim skolu akreditācijās 
svarīga bija individuāla, diferencēta 
pieeja skolēniem, kā tas izpaudīsies 
klasēs ar lielu skolēnu skaitu? Sajūta 
tāda, ka savilktas riņķa līnijas kartē, 
un nav padomāts, par problēmām, 
kādas radīsies, ja reformu realizēs,” 
saka Viktorija Trukša. 

Saglabā vēsu  
prātu

ILZE LUKSA, Pļaviņu vidus
skolas direktore, saka, ka pašreizē
jam IZM projektam ir tikai rekomen
dējošs saturs. Svarīgi būs MK notei
kumi un pašvaldības kompetence. 
“Protams, mēs cīnīsimies par sevi, 
bet šobrīd nav īsti par ko. Reforma 
Pļaviņām nozīmētu vidusskolas lik
vidāciju. IZM reformas projektā 
mums vajadzētu būt 60 vidusskolē
niem. Tādu skaitu nevaram nodro
šināt. Par to lems pašvaldība, un 
manos spēkos īsti nav to ietekmēt. 
Kurp dotos tie bērni, kuri pabeigtu 
9. klasi Pļaviņās? Tā biežāk ir viņu 
vecāku izvēle, kas nesaskan ar IZM 
prognozēto.” Pļaviņu gadījumā tas 
ir Rīgas virziens vai kāda no profe
sionālajām skolām. Vai reforma ir 
nepieciešama, jo nāktu par labu sko
lēnu sekmēm? Direktore saka,  arī 
šobrīd skolēnu sasniegumi centrali
zētajos eksāmenos neliecina, ka ne
var piedāvāt konkurētspējīgu izglī
tību. Tas gan atkarīgs arī no pašiem 
skolēniem, bet teikt, jo lielāka skola, 
jo labāka kvalitāte — tā nebūt nav. 
Ja kā piemēru sauc Rīgu, tad, noņe
mot nost izlases skolu rezultātus, 
redzētu objektīvu vērtējumu. Sko
lotāji, protams, noveco, “izdeg”, bet 
Pļaviņu skolai līdz šim izdevies vi
sas vakances aizpildīt. Te ir arī maz 
to skolotāju, kuri apvieno darbu vai
rākās skolās. 

Pieļauj 
tiesvedību

IEVIŅA PIĻKA, Andreja Upīša 
Skrīveru vidusskolas direktore, arī 
teic, ka piedāvātā reforma ir tikai kā 
vīzija, nevis oficiāli virzīta. Drīzāk 
spriedelējumi, minējumi. “Ja vienī
gais kritērijs ir kilometri starp sko
lām, tad to mēs neizturam. Citos, 
piemēram, skolēnu skaita ziņā, mēs 
iekļaujamies. Jāņem vērā, ka Skrī
veri ir lauku vidusskola, turklāt šo 
skolu grupā otrajā vietā vērtējot 
centralizēto eksāmenu rezultātus. 
Esam viena no sešām labākajām vi

dusskolām Zemgalē. Ja šogad cen
tralizētajos eksāmenos matemātikā 
valstī vidējā apguve bija 51%, mūsu 
skolā tie bija 66,23%. No Latvijas 
Universitātes esam saņēmuši Cildi
nājuma rakstu par mūsu audzēk
ņiem, kas tur šobrīd studē. No Rī
gas Tehniskās universitātes saņē
mām pateicību par mūsu audzēk
ņiem. Šī universitāte piešķīra mūsu 
skolai trīs vietas talantu program
mā tiem, kas sāk studijas. Ja mēs 
izpildām arī kvantitātes kritēriju — 
60 skolēni vidusskolas grupā, tur
klāt skolēnu skaits aug, ja tik labi 
mācību rezultāti, kā var runāt par 
šādas skolas likvidāciju? Tad kaut 
kas nav kārtībā. Mums netrūkst pe
dagogu, un vai man būtu jālikvidē 
skola, lai savus kolēģus aizsūtītu 
strādāt uz tām skolām, kur kadru 
trūkst? Protams, ka Aizkraukle, 
Koknese, Pļaviņas ir tuvu, bet mēs 
esam konkurētspējīgi,  pat ļoti. Šo
brīd uz 10. klasi pie mums atnākuši 
skolēni no Kokneses, Bebriem, Aiz
kraukles, Ogres, Ķeguma. Ja šādu 
skolu gatavojas aizvērt, tad iesim 
caur tiesvedību Eiropas Savienības 
tiesā. Tā būtu ļaunprātība, jo pazu
dīs lauku teritorija kā tāda. Ja kā
dam ir vēlme atstāt tikai pirmās se
šas klases, tad jāpadomā par to, ka 
Skrīveros dzīvo ģimenes, kurās ir 
divi, trīs un vairāk bērnu. Ja ģime
nei būs jāpārved uz citu skolu vecā
ko klašu bērni, loģiski, ka viņi no 
Skrīveru skolas izņems arī bērnu, 
kas mācās mazākā klasē. Tā nav 
skolu tīkla optimizācija, bet gan ne
prāts! 

Protams, ka šādas reformas ne
gatīvi ietekmē bērnu vecāku no
skaņojumu, jo pirmais, ko viņi 
padomā — atnāk jauna direktore 
un likvidē skolu. Tāpēc ļoti ātri re
aģēju uz to, lai nesāktos šādas ru
nas. Kolēģi saka, politiķi var izda
rīt visu, bet viņus mierinu, sakot, 
ka skolas darbs, augstie sasniegu
mi ir vērtība, ar kuru nevar nerē
ķināties. Par laimi, Aizkraukles 
novada pašvaldības nostāja ir mums 
labvēlīga.” 

Pamatskolas  
kļūs vēl tukšākas

EDĪTE KANAVIŅA, IZM Iz
glītības departamenta direktore, stās
ta, ka ar jauno mācību gadu skolu 
reorganizācija skars tikai tās pašval
dības, kuras par to jau ir pieņēmu
šas lēmumu domes sēdē. Ar pārē
jām pašvaldībām un skolām notiek 
pārrunas par spēju nodrošināt ilgt
spējīgu izglītību. Par šīm iestādēm 
turpināsies diskusijas, tajā skaitā 
par kritēriju noteikšanu. 

Tiem skolēniem, kuri būs iestā
jušies, piemēram, vidusskolā, ir tie
sības pabeigt šo izglītības posmu 
tajā iestādē, kurā viņi to sākuši. Ja 
tiek reorganizēta vidusskola, tad at
tiecīgi vairs netiek uzņemta 10. kla

se, bet visi bērni, kas tajā jau mācās, 
skolu pabeigs šajā mācību iestādē. 

Edīte Kanaviņa teic, katra pašval
dība savu skolu tīklu ir vērtējusi, ana
lizējusi, un no IZM rosinājums bū
tu paskatīties uz izglītības iestāžu 
tīklu kopumā un pieņemt lēmu
mus, kas būtu spēkā piecu līdz sep
tiņu gadu griezumā. Lai nenonāktu 
situācijā, ka, slēdzot vienu skolu, 
bērnam jādodas uz citu, bet arī to 
drīz vien slēdz. 

Saistībā ar informatīvo ziņojumu, 
kuru IZM 15. augustā iesniegs Mi
nistru kabinetam, Edīte Kanaviņa 
saka, līdz šim valdījis maldīgs uz
skats, ka IZM savos aprēķinos bal
stās tikai uz matemātiskiem princi
piem. “Esam tikušies ar lielu skaitu 
pašvaldību un izglītības iestāžu pār
stāvjiem un jau pirmajā sarunu aplī 
esam saņēmuši ļoti daudz ieteiku
mu, kurus ņemam vērā. Pašlaik mi
nistrijas publiskotais reformu plāns 
ir tikai kā ieteikums. Mums vēl ir 
laiks, lai turpinātu sarunas un no
nāktu pie optimālā risinājuma. Tos, 
kas skatījušies publiskoto skolu tīk
la karti, kurā Aizkraukles novadā 
redzamas tikai divas vidusskolas —  
Skrīveru un Kokneses, varu nomie
rināt. Tā nav karte, kas rāda, kā sko
lu tīkls izskatīsies nākamajos des
mit gados. Karte ilustrē to, ka mums 
ir izglītības iestādes, kas ir stabilas 
un ilgtspējīgas, kuras noteikti nekā
dā veidā neskars reorganizācija, kā 
arī to, ka mums ir skolas, kuras ne
atbilst kritērijiem, tādiem, kādus 
mēs šobrīd piedāvājam, bet sapro
tams, ka, lai nodrošinātu izglītības 
pieejamību, tās ir jāsaglabā. Pat ja 
demogrāfiskā situācija, kā arī ne
viens cits faktors neliecina, ka tajā 
varētu būt bērnu skaita pieaugums. 
Attiecībā par, piemēram, Skrīveru 
vidusskolu, ministrijai jārunā ar 
Aizkraukles novada pašvaldību, jā
redz, kādu tā saredz novada attīstī
bu, kā arī to, kurās skolās turpināt 
nodrošināt vidējo izglītību un kurās 
ir racionāli to pārtraukt. Tas jādara 
arī tāpēc, lai vienā skolā bērni varē
tu saņemt plašāku padziļināto kur
su piedāvājumu, nekā tas ir pašlaik 
ar tādu bērnu skaitu, kā, piemēram, 
Jaunjelgavā, Neretā vai Skrīveros. 
Tāpat pašvaldībai uz sadarbību jā
skatās arī Ogres virzienā. Lai no
drošinātu izglītības kvalitāti, šobrīd 
nav diskusijas par apvienotajām 
klasēm. Tam piekritušas visas paš
valdības. Ja skatāmies uz izglītības 
kvalitāti, tad jāņem vērā, ka skolotā
ji, kuri strādā vairākās izglītības ies
tādēs, nevar būt pieejami skolēniem 
pēc mācību stundām, nevar sniegt 
individuālu atbalstu. Tas ir īpaši 
svarīgi posmā no 7. līdz 9. klasei. 
Pašvaldībās, kurās jau ir veikta sko
lu reorganizācija, redzama pozitīva 
ietekme uz izglītības kvalitāti un 
piedāvājuma daudzveidību. Kon
centrējot bērnus konkrētās mācību 
iestādēs, arī skolotājiem var nodro
šināt pilnu darba slodzi, savukārt 
bērniem skolotājs ir pieejams ne ti
kai mācību stundā. Mūsu piedāvā
jumā 1.— 6. klase paliek maksimāli 
tuvu bērnu dzīvesvietai, lai ceļā uz 
skolu pavadītais laiks ir maksimāli 
īss. Šajā klašu posmā nav nepie
ciešams plašs skolotāju klāsts. Jā
ņem vērā arī materiāli tehniskā bā
ze, kas noteikti nepieciešama lielāka 
no 7. līdz 9. klasei.” ◆

è  6. lpp.

Interesanti, lieliski, jautri, ideāli, pārsteidzoši, iedvesmojoši, izcili un 
forši — tā teica četri Mazzalves jaunieši Ernestīne Baltace, Zanda 
Zariņa, Kristers Langa un Kristiāns Bardi pēc atgriešanās no jauniešu 
nometnes Polijā. 
ZANDA ZARIŅA

Viņi, pateicoties Mazzalves pamatskolas skolotājas Agitas Sirsniņas sa
darbībai ar biedrību “Redzi mani!”, no 11. līdz 16. jūnijam piedalījās starp
tautiskajā Erasmus+  projektā “Invisible exists”. Nometne notika Polijā, 
Nowy Targas pilsētā. Nometnē sadarbojās Latvijas un Polijas jaunieši. Sazi
ņa norisinājās angliski, tādēļ jaunieši bija spiesti likt lietā savas angļu valodas 
prasmes. Mazzalviešiem tas nesagādāja problēmas.

Projekta tēma — mentālā veselība. Kopā ar poļu jauniešiem tika runāts 
par dažādiem ar to saistītiem tematiem. Atraktīvo nometnes vadītāju vadī
bā notika dažādas aktivitātes — diskusijas, spēles, video filmēšana, plakātu 
veidošana, improvizētas modes skates, pašizdomātu lugu un dažādu situā
ciju inscenēšana. Nometnes dalībniekiem bija iespēja iemācīties pāris vieg
las frāzes poļu zīmju valodā.

Nometnes plānā bija arī starpkultūru vakari, kuros jaunieši iepazīstināja 
ar savas tautas kultūru, tradīcijām, pacienāja ar savai valstij raksturīgiem 
ēdieniem. Jautri un izzinoši. Latvieši mācījās poļu tradicionālās dejas, de
gustēja poļu nacionālos ēdienus, izmēģināja savas prasmes mēles mežģos 
poļu valodā.

Mums bija iespēja arī doties pārgājienā uz tuvējo Turbačas kalnu, brau
cām ekskursijā uz sāls raktuvēm. Varējām izbaudīt termālo baseinu ūdeņus. 
Un vēl ūdens atrakcijas! To visu izbaudīt bija patīkami un relaksējoši!

Pastaigājām pa Polijas kūrortpilsētas Zakopanes gājēju ielu, apskatot ne
skaitāmo suvenīru veikaliņus. Katrs tūrists šeit var atrast  sev interesējošu 
preci vai nodarbi.

Projekta noslēgumā katrs saņēma sertifikātu. Kā atzina projekta dalīb
nieki, tad lielākais ieguvums — paplašinātas ne tikai zināšanas par tik svarī
go tēmu — mentālo veselību, bet papildināts vārdu krājums, iegūta prasme 
sazināties arī ar tiem, kuriem angļu valodā nebija pietiekamu zināšanu. Un 
galvenais — jauni draugi! ◆

Izdevniecība “Latvijas Mediji” 
laidusi klajā Lindas Vorpes 
grāmatu “Viņpus upes. Abrene 
atmiņu stāstos”. 

Tie ir 18 stāsti par teritoriju, kas 
mūsdienās kļuvusi par zaudētās ze
mes simbolu — Abreni: Abrenes 
(Jaunlatgales) pilsēta un seši Abre
nes (Jaunlatgales) apriņķa austru
mu pagasti — Kacēnu, Upmales, 
Linavas, Purvmalas, Augšpils un 
Gauru pagasts.

Bijušo abreniešu atmiņas skar ik
dienas dzīvi, sabiedrību, attiecības 
un izvēles. Izdevumu papildina fotogrāfijas no abreniešu un viņu radinie
ku personīgā arhīva, kā arī no muzeju un arhīvu krātuvēm.

“Man žēl, ka mēs neesam spējuši nosargāt nedz savu Atzeli, nedz zemi 
pie savas Tālavas, bet, ja to vēl varētu attaisnot ar ģeopolitisko situāciju 
pasaulē un bailēm no pāridarījuma, tad kā mēs attaisnosim to, ka mēs 
neesam nosargājuši savas atmiņas par Abreni? Linda Vorpe grāmatā 
‘‘Viņpus upes. Abrene atmiņu stāstos’’ drosmīgi un ar sapratni ļauj skaļāk 
ieskanēties dažādām bijušo abreniešu līdz šim nesadzirdētajām balsīm, 
kas atgādina turēt cieņā pieredzēto, savu pagātni, lai kāda arī tā būtu, reizē 
arī reflektējot par 21. gadsimtā pieņemtajiem politiskajiem lēmumiem un 
ļaujot katram lasītājam palikt pie sava redzējuma. Identitāte dzīves laikā 
var mainīties, tas tiesa, bet ko iesākt ar atmiņām? Šie stāsti par Abreni, 
manuprāt, ļoti spilgti izgaismo arī sarežģītās attiecības starp centru un 
perifēriju. Sāp viss: piederīgo kapu kopiņas otrpus robežai un tās kapu 
kopiņas, kas tikušas noraktas, lai ‘‘kopējā labuma vārdā’’ tiktu pie grants, 
totalitāro varu represijas un izsūtījums, svešinieku nojauktās un pazudi
nātās pašu celtās ģimenes mājas, un, protams, tas, ka nekad vairs nekas 
nebūs tā, kā tas bija pirms 1940. gada,’’ atzīst Ligija Purinaša, dzejniece.

Izdošanu atbalstījis Valsts kultūrkapitāla fonds un Latviešu Fonda zie
dotāji. Izdevuma zinātniskais redaktors ir Kaspars Zellis, grāmatas māk
sliniece — Aija Andžāne. ◆
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NOTIKUMS

Svētdien Rīgā visas dienas garumā 
noritēja Dziesmu un deju svētku 
dalībnieku gājiens “Novadu dižoša-
nās”. Tajā piedalījās 45 tūkstoši da  
lībnieku. No Aizkraukles novada —  
800 dalībnieku no 39 kolektīviem. 
IMANTA KAZIĻUNA  

TEKSTS UN FOTO 

Dziesmusvētku 150. gadskārtas 
gājienā pirmo reizi kopā satikās jauniz
veidotie Latvijas novadi. Katram no 
tiem bija uzdots izvēlēties savu unikālo 
kultūrzīmi. Tā kā Aizkraukles novads 
gājienā piedalījās divas reizes — Dauga
vas labā krasta kolektīvi Vidzemes un 

Daugavas kreisā krasta — Sēlijas vēstu
riskā novada sastāvā, bija jāvienojas par 
divām zīmēm. Viena no tām bija kompo
nists Pēteris Barisons un viņa atstātais 
mantojums. Otra, Sēlijas puses, rakst
nieks Jānis Jaunsudrabiņš. Abus vēstu
riskos personāžus attēloja Jaunjelgavas 
kultūras centra māk slinieciskās daļas 
vadītājs Eduards Kaļķis. 

Aizkraukles novada jaunākais deju 
kolektīvs — Mazzalves saieta nama vi
dējās paaudzes deju kopa — šajos Deju 
svētkos vēl nepiedalījās, taču viņiem ti
ka tas gods gājienā nest apvienību no
saukumu planšetes un piedalīties Aiz
kraukles novada gājiena ievada stilizētā 
skečā. Pateicoties tam, mazzalvieši ti

kuši arī pie jauniem tērpiem.
Pēc svētku programmas gājienam bi

ja jāsākas pulksten 10 no rīta, un tā arī 
notika. Tomēr, laikam ritot, gājēju temps 
palēninājās, un jau tradicionāli pēcpus
dienā no grafika atpalika par aptuveni 
divām stundām. Ja Sēlijas novadam, tajā 
skaitā Jaunjelgavas, Seces, Daudzeses un 
pārējiem kreisā krasta kolektīviem, bija 
jābūt gataviem  pulksten 13.20, realitātē 
viņi sāka gājienu tikai pēc pulksten 15, 
kad krastmalu sasniedza šajā dienā lie
lākā lietusgāze. 

Visi gājiena dalībnieki veica ceļu no 
Kaļķu ielas, garām Brīvības pieminek
lim un līdz Dailes teātrim — teju divus 
kilometrus. ◆

DESMIT MINŪŠU GATAVĪBA GĀJIENAM. Aizkraukles kultūras centra jauktais koris “Aizkraukle”. 

KOKNESES KULTŪRAS NAMA SIEVIEŠU KORIS “ANIMA” (diriģente Lelde Kamzole-Gagaine).

VIDĒJĀS PAAUDZES DEJU KOLEKTĪVS “IRŠI” (vadītāja Ilona Ūdre).

GAIŠI UN NOSVĒRTI. Uz Brīvības pieminekli dodas Pļaviņu apvienības pārvaldes vadība un pašdarbības kolektīvi.

SKRĪVERU KULTŪRAS CENTRA VIDĒJĀS PAAU-
DZES DEJU KOLEKTĪVA “DZĒSE” DALĪBNIEKI 
Kristīne un Artūrs Plukši.

PIRMO REIZI. Mazzalves pagasta Baltaču ģimenes mazākajām 
atvasēm šie svētki ir jaunatklājums. 
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NOTIKUMS

VIDĒJĀS PAAUDZES DEJU KOLEKTĪVS “IRŠI” (vadītāja Ilona Ūdre).

GAIŠI UN NOSVĒRTI. Uz Brīvības pieminekli dodas Pļaviņu apvienības pārvaldes vadība un pašdarbības kolektīvi.

PIRMO REIZI. Mazzalves pagasta Baltaču ģimenes mazākajām 
atvasēm šie svētki ir jaunatklājums. 

AIZKRAUKLES KULTŪRAS CENTRA SIEVIEŠU VOKĀLAIS ANSAMBLIS “SPĪDALA”. Skatītāju sveicienam atbild ansambļa dziedātāja Skaidrīte 
Garnele.

“SĒĻI” VIENMĒR “SPRIDZINA”. Neretas kultūras centra vidējās paaudzes deju kolektīvam lietus nebojāja garastāvokli. 

VIENMĒR LĪKSMIE “DIŽSUSURI”. Skrīveru kultūras centra jauniešu deju kolektīvs 
un vadītāja Gita Skudra (centrā).

SĒLIJAS NOVADA DIŽOŠANĀS ar rakstnieka Jāņa Jaun-
sudrabiņa atstāto mantojumu. 

SKANĒJA TĀLU. Kokneses pūtēju orķestris. 
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Nav būtiski, kādu profesiju katrs izvēlas nākotnē, bet ir svarīgi domāt  
un rīkoties valstiski

Domāt un rīkoties savas 
valsts labā
“Mūsu senči sapņoja un ticēja, ka 
mums būs sava valsts. Tas ir 
piepildījies, bet sapnis un neat-
karība ir jāsargā,” uzrunājot 
pamatskolas absolventus Pļavi-
ņu vidusskolā, teica 14. Saeimas 
deputāts, Aizsardzības, iekšlietu 
un korupcijas novēršanas komi-
sijas vadītājs, biedrības “Laime 
Saimē” pārstāvis Raimonds 
Bergmanis. Turklāt, dzīvojot 
līdzās karam Ukrainā, tagad uz 
daudzām lietām raugāmies 
citādāk un rūpīgāk, pārdomājam 
un mainām lēmumus. Cik būtis-
ka loma iedzīvotāju, īpaši jau-
niešu, iesaistei un pārliecībai ir 
valsts aizsardzībā, sarunājos ar 
Raimondu Bergmani. 
SANDRAS PUMPURES  

TEKSTS UN FOTO 

Darīt vairāk
— Vai jūtams, ka jauniešos ir 

vēlme domāt par valstiskumu, tās 
aizsardzību? 

— Šobrīd karš Ukrainā pamudi
nājis daudzus pieaugušos iesaistī
ties valsts aizsardzības pasākumos, 
arī Jaunsardzes kustība nav gājusi 
mazumā, lai gan bērnu kopumā 
valstī ir mazāk. Jauniešu gatavība 
darboties šajās mācībās, sporta vai 
citos interešu pulciņos apliecina to, 
ka viņi dara vairāk, nekā prasīts. Tas 
pats vēlāk attiecas arī uz Zemessar
dzi, kas no cilvēka paņem ļoti daudz, 
jo dienests ir brīvprātīgs. Kamēr citi 
atpūšas vai dara ko citu, jaunsargi 
un zemessargi piedalās mācībās un 
veic citus pienākumus. Nereti jau
nietim sākotnēji var šķist, ka tādējā
di dzīve paiet garām un citi ir lielāki 
ieguvēji, jo viņiem ir vairāk brīvības 
sev. Tomēr pēc laika viss var būt 
gluži pretēji un apgūtais Jaunsardzē 
var kļūt par neatsveramu ieguvu
mu.

Jāspēj pieņemt  
lēmumus

— Kāda nozīme būs valsts aiz-
sardzības mācībai, kas skolās būs 
obligāta no nākamā mācību ga-
da? 

— Tas ir ļoti būtisks solis. Domā
ju, ka tas būs mācību priekšmets, 
kas daudziem jauniešiem, vistica
māk, liks pārvērtēt dzīves vērtības, 
dodot lielu pienesumu visas valsts 
labā. Sākums noteikti nebūs viegls, 
īpaši tajās mācību iestādēs, kur ar to 
bijusi mazāka saskare. Izaicinājumi 
būs, bet tas ir jādara. Kā jau dzir
dam, bērnu sapņi par to, ko viņi 
vēlas darīt nākotnē, ir dažādi, un 
tikai daļa savu dzīvi saistīs ar militā
ro jomu. Tomēr būtiskākais, ko dod 
Jaunsardzes kustība un valsts aiz
sardzības mācība, ir tas, ka jaunieši 
prot pieņemt lēmumu, kas ir ļoti 

svarīgi. Viņiem jau šobrīd tas jāspēj, 
domājot par tālākajām mācībām 
un profesiju, un tas nav viegli, bet 
pieņemt lēmumu ir svarīgi, tāpat kā 
bērniem un jauniešiem iemācīt to 
darīt. Lēmums var būt arī kļūdains, 
bet to jāspēj pieņemt. Otra svarīga 
lieta — nav būtiski, kādu profesiju 
katrs izvēlas nākotnē, bet ir svarīgi 
domāt un rīkoties valstiski. Pildīt 
pienākumu pret valsti var, darot ik
vienu darbu, — inženiera, pavāra, 
ārsta, robežsarga vai citu, katrā sa
skatot valsts nākotni. Tāpat būtiski 
ir nepalikt vienaldzīgam, nepaiet ga
rām netaisnībai un kādam, kuram 
ir grūtāk. 

Vēlas radīt pozitīvu 
priekšstatu

— Iepriekš daudz diskutēts par 
obligāto militāro dienestu, atzīs-
tot, ka nav mērķtiecīgi to ieviest. 
Šodienas situācija likusi mainīt 
domas. Vai šis lēmums izrādījies 
pareizs?

— To redzēsim pēc laika, bet ir 

patīkami redzēt pirmā brīvprātīgā 
iesaukuma atsaucību.  Lūkosim, kā 
tas viss īstenosies, jo viens ir, kas 
rakstīts likumā, bet cits, kā tas reāli 
darbojas dzīvē. Galvenais — lai iz
dodas īstenot dienestu labā kvalitā
tē, kas radīs pozitīvas atsauksmes 
un pārliecību arī citiem doties die
nēt, ka tas ir mūsdienīgi, saistoši un 
aizraujoši. Karš Ukrainā parādījis, 
ka jaunu cilvēku erudīcija, zināša
nas un prasmju pielietojums ir ļoti 
būtisks. Arī militārajā jomā parādās 
jaunas tehnoloģijas, kas attīstās. Kā 
piemērs ir uzbrukumi ar droniem, 
un tas viss jāpārzina. 

Līdz ar to nākamais iesaukums 
obligātajā dienestā būs tieši Gaisa 
spēkos, kur paredzētas arī bezpilota 
lidaparātu apmācības. Tas viss ir ļo
ti būtiski. 

Pārdomas  
ikvienam

— Kā uz to raugās jūsu ģime-
nē?

— Vecākie bērni jau pieauguši un 

savā dzīvē, bet jaunākais dēls tagad 
vēlētos doties dienestā, taču viņam 
ir vēl tikai 16 gadu, tāpēc jāpagaida. 
Kā tēvu mani priecē, ka viņš negrib 
palikt malā, bet iet un iesaistīties. 
Katrā ziņā mums ģimenē ir skaidrs, 
ko darām un kāda būs mūsu rīcība, 
bet tās ir pārdomas ikvienam — kas 
tad ir mūsu vērtības, un vai esam 
gatavi tās aizstāvēt. Šādus lēmumus 
nav viegli pieņemt, un arī pats esmu 
tam gājis cauri. Tomēr katru dienu, 
braucot uz darbu gar Brāļu kapiem, 
aizdomājos par tiem cilvēkiem, ku
ri ziedojuši savu dzīvību savas valsts 
labā. Tagad mans pienākums ir sar
gāt viņu tolaik sasniegto. Arī kā 
biedrībai mums ir svarīgi uzsvērt 
un atgādināt, cik nozīmīga loma bi
jusi Pļaviņu pilsētai valsts aizsardzī
bā, tās militārā vēsture, ko daudzi, 
iespējams, pat nezina. Par to vaja
dzētu stāstīt vairāk, ko arī darām. Ir 
svarīgi, lai vēsture nezūd un cilvēki 
to zina. Saistībā ar to daudz izdevies 
paveikt, bet priekšā vēl liels uzde
vums — Latgales divīzijas štāba ēkas 
atjaunošana, kas ir apjomīgs, bet 
ļoti nozīmīgs darbs. Ceru, ka, ejot 
soli pa solim, tas izdosies, iesaistīt 
arvien jaunus cilvēkus mūsu vēstu
res liecību saglabāšanā, apzināšanā, 
stāstīšanā un nodošanā nākamajām 
paaudzēm, jo bez vēstures zināšanas 
un glabāšanas nav nākotnes. 

Ieguvums  
visiem

— Šobrīd nozīmīga aktualitāte 
ir plānotais Sēlijas militārais poli-
gons. Kā virzās tā izveide? 

— Tas saistīts ar Aizkraukles un 
Jēkabpils novadiem, kur nākotnē, 
visticamāk, atradīsies viens no lielā
kajiem militārajiem poligoniem vi
sā Eiropā, kas būs ieguvums un ie
spējas gan abiem novadiem, gan re
ģionam kopumā. Tomēr, lai tas viss 
īstenotos, jāsakārto likumdošana, 
kas ir darbietilpīgs un sarežģīts pro
cess, kas jāpaveic pietiekami īsā lai
kā. Ir vēl daudz jautājumu, bet ceru, 
kas tas viss izdosies. Līdz laikam, 
kad šis poligons kļūs līdzīgs Ādažos 
esošajam, paies ilgs laiks, bet ar kaut 
ko ir jāsāk. Arī Vecbebru bijušā teh
nikuma ēku izmantošana obligātā 
militārā dienesta vajadzībām ir ak
tuāls jautājums. 

— Kā raugāties uz karadarbī-
bas virzību Ukrainā?

— Ir un, visticamāk, arī turpmāk 
būs ļoti grūti. Visiem ir lielas gaidas, 
lai karš ātrāk beigtos, bet tas nav tik 
vienkārši. Tas viss joprojām skar 
mūs ikvienu, un reizēm tas ir pats 
grūtākais — nepagurt palīdzēt un 
iesaistīties, kad nepieciešams, jo uk
raiņu tautai šobrīd ir ļoti smagi, bet 
viņi cīnās arī par mūsu brīvību. Tas 
arī mums liek rīkoties, un ticēsim, 
ka viņiem tas izdosies. ◆

PAR SAVU VALSTI — Raimonds Bergmanis. 

Apskata Ogres Valsts 
ģimnāziju

Ogrē viesojās Rīgas domes un Rī
gas ģimnāziju pārstāvji, lai apskatītu 
jauno Ogres Valsts ģimnāzijas ēku 
un Ogres Centrālās bibliotēkas ēku.

Ogrē bija ieradušies Rīgas Valsts 
klasiskās ģimnāzijas direktors  Ro
māns Alijevs, Rīgas Zolitūdes ģim
nāzijas direktore Svetlana Semenko, 
arī bijušais Rīgas domes priekšsēdē
tājs, tagad Saeimas deputāts Oļegs 
Burovs u. c. Pēc redzētā O. Burovs, 
kurš darbojas arī Saeimas Valsts 
pārvaldes un pašvaldības komisijā, 
atzinīgi novērtēja paveikto Ogrē un 
uzsvēra, ka jaunie objekti liecina par 
to, ka pašvaldība strādā iedzīvotāju 
labā, attīstot infrastruktūru ar mēr
ķi, lai iedzīvotāji vēlētos palikt šeit 
dzīvot, mācīties un strādāt.  

Grāmata  
par šefpavāri

Ogres Centrālajā bibliotēkā noti
ka grāmatas “Ināriņa” atvēršanas svēt
ki. Grāmata ir par ogrēnietes Ināras 
Klintsones, savulaik populārās un 
iecienītās Ogres kafejnīcas “Pie Zel
ta liepas” vadītājas, šefpavāres dzīvi. 
Grāmatas autors ir Ināras dēls Dai
nis Markovskis, kurš grāmatā apko
pojis mammas pierakstus, intervi
jas, paša un draugu, kolēģu atmiņas.

I. Klintsone kafejnīcā “Pie Zelta 
liepas” sāka strādāt 1975. gadā. Iz
veidoja tur draudzīgu, saliedētu ko
mandu, kas Ināras vadībā 18 gadus 
iepriecināja ar garšīgu, latvisku 
ēdienu. Inārai par pārsteigumu pa
sākumā piedalījās viņas kolēģes no 
kafejnīcas “Pie Zelta liepas”, kā arī 
Valentīna Kuvete, kura padomju 
gados vadīja sabiedrisko ēdināšanu 
Ogres rajonā.  

38 skolēni  
no Ukrainas

Ogres novada Izglītības pārvalde 
informē, ka maijā deviņās Ogres no
vada izglītības iestādēs mācījās 38 
skolēni no Ukrainas, no kuriem vis
vairāk, 15 skolēni, Ogres 1.vidus
skolā, seši — Ikšķiles vidusskolā, bet 
pieci —  Ogres Centra pamatskolā.

Ogres 1. vidusskolas direktore 
Ilze Butevica skaidro, ka šajā mācī
bu gadā mācības Ogres 1. vidussko
lā sāka 18 ukraiņu skolēni no 1. līdz 
11. klasei, bet nākamajā mācību ga
dā mācības plāno turpināt 14 skolēni.

Padomes neveidos
 Jēkabpils novada domes priekš

sēdētājs Raivis Ra gainis ir noraidošs 
par pa domju veidošanu, jo uz skata, 
ka sabiedrības viedokļi ir pārāk da
žādi, lai padomēs ievēlētie spētu tos 
pārstāvēt.  Turklāt oficiālo lēmumu 
tik un tā pieņemot deputāti.  Viņš stās
ta, ka padomes neveidos, bet ar sa
biedrību mēģinās sazināties caur  at
sevišķām struktūrām, jo katrai ir ci
tas intereses un citas problēmas. Pa
domes, viņa ieskatā, būtu kā vēl viena 
dome, kuras lēmumi un ieteikumi 
pašvaldībai nav saistoši.  

(www.ogrenet.lv,  
www.bdaugava.lv)

kaimiņos
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Jauna ierīce kvalitatīvu izmeklējumu 
veikšanai
Ultrasonogrāfijas aparāts palīdz veikt agrīno diagnostiku

Projektu finansē Mediju atbalsta fonds no Latvijas valsts budžeta  
līdzekļiem. Par materiāla saturu atbild laikraksts “Staburags”.

Aizkraukles veterinārajā klīnikā 
“DK Vetmed” ar LEADER projek-
ta atbalstu iegādāts moderns 
ultrasonogrāfijas diagnostikas 
aprīkojums. Ierīces iegāde bija 
veterinārārstes Kintijas Kleima-
nes sapnis, kas ļauj diagnostiku 
dzīvniekiem veikt jaunā, labākā 
kvalitātē un diagnosticēt pazī-
mes, kas ļauj laikus konstatēt 
veselību apdraudošus faktorus. 
GINTAS GRINCĒVIČAS  

TEKSTS UN FOTO 

Cilvēku aprūpē  
izmantotais sonogrāfs 
diskriminē kaķus

Pirmais klīnikas sonogrāfs bija 
iekārta, ko izmanto cilvēku veselī
bas aprūpē, “padzīvojis”, bet primā
ro funkciju veikt spējīgs. Universi
tātē topošajiem veterinārārstiem ne
ko daudz par darbu ar šo ierīci ne
mācīja. Kintija atceras, ka varēja 
skatīties, kā speciālists ar to strādā, 
bet zondi rokā neviens nedeva un 
praktiskas iemaņas nemācīja. “Pir
majam klīnikas sonogrāfam bija liela 
zonde, kas neļāva veikt izmeklēju
mus mazākiem dzīvniekiem, pie
mēram, kaķiem. Taču darbs ar so
nogrāfijas aparātu man patika, sa
pratu, ka tā ir ļoti nepieciešama diag
nostika, kas piedevām mani interesē. 
Pirms trīs gadiem biju Serbijā, kur 
mācījos sonogrāfijas diagnostiku. 
Divas dienas no rīta līdz vakaram 
strādājām ar sešiem dažādiem apa
rātiem, veicām izmeklējumus dažā
diem dzīvniekiem. Pēc apmācības 
man bija skaidrs, kā jāveic sonogrā
fiskā diagnostika, taču, lai izmanto
tu zināšanas praksē, vajadzēja iegā
dāties attiecīgu kvalitatīvu aparatū
ru,” stāsta K. Kleimane. Cilvēku di
agnostikā izmantotais ultrasono  
grāfs no veterinārā atšķiras ar to, ka 
otrajam iespējams pielāgot režīmu 
dažādām dzīvnieku sugām. Dzīv
niekiem atšķiras vēderu platums un 
orgānu izvietojums, jāizvēlas pie
mērotākā zondes frekvence atbil
stoši uztveršanas laukumam. 

Lētākā standarta ierīce tolaik 
maksāja vairāk nekā 12 000 eiro. 
Kintija uzrakstīja projektu, bet klī
nika neatbilda prasībām — gada 
apgrozījums bija par lielu, un pro
jekta pieteikumu noraidīja. Pavei
cās, jo kolēģi no Ventspils, atjauno
jot savu aparatūru, piedāvāja iegā
dāties savu lietoto sonogrāfijas apa
ratūru par 5000 eiro. Tas bija labā 
darba kārtībā, bet nebija piemērots 
kardioloģijas izmeklējumiem. Ar šo 
ierīci Kintija veica izmeklējumus klī
nikas pacientiem pēdējos trīs gadus. 
Iemaņas darbā ar sonogrāfu veteri
nārārste papildināja mācībās Če
hijā un Itālijā. Pilnveide ir pašu ve
terinārārstu iniciatīva. Apmācības 
ir dārgas. Tā nav obligāta prasība, 
bet tas ļauj darboties profesionālāk, 

ko klīnikas pacienti un viņu saim
nieki novērtē. 

“Piešauj aci” orgānu 
abstraktajā mākslā 

Trīs gadu laikā Kintija saprata, ka 
šī tik tiešām ir viņas joma un viņai 
padodas ekrānā ieraudzīt pat mazā
kās patoloģijas. “Aci nepieciešams 
trenēt katru dienu. Savā ziņā tā ir 
abstraktā māksla. Priekšā ir pelēks 
attēls ar pāris struktūrām, kurā jā
spēj saskatīt izmaiņas. Jo vairāk ir 
redzēts, kā jāizskatās “normāli”, jo 
ātrāk acs atpazīst mikroskopiskas 
izmaiņas, kas liecina par problē
mām. Bija pienācis brīdis, kad vēlē
jos iegūt starptautiski atzītu sertifi
kāciju, ka esmu veterinārais vizuā
lais diagnosts,” stāsta aizkraukliete. 
Jūlijā Kintija dosies uz Luksem
burgu, kur nedēļu no vietas ik die
nu notiks sonogrāfijas apmācības. 
Kvalifikācijas celšana ir dārgs prieks, 
kas jāsedz no savas kabatas. Veteri
nārārstei vajadzēs apgūt piecus mo
duļus, katra cena ir aptuveni 3000 
eiro. Lai Kintiju uzņemtu šajā ap
mācību programmā, viņai vajadzē
ja dokumentētu datubāzi ar veikta
jiem izmeklējumiem. Tiem jābūt ar 
sistēmā norādītu izmeklējumu da
tumu un sonogrāfijas pārbaudes 
veicēja vārdu un uzvārdu. Iepriek
šējam, no Ventspils kolēģiem iegā
dātajam aparātam, bija tehniska ķi
bele, kas neļāva noregulēt precīzu 
datumu un izmeklējumam norādīt 
speciālista vārdu, līdz ar to ar iepriek
šējo datubāzi nepietika, lai pieteik
tos vēlamajai specializācijai. Kintija 

vēlreiz rakstīja projektu — šoreiz to 
apstiprināja, un nu jau vairāk nekā 
mēnesi Aizkraukles veterinārajā klī
nikā “DK Vetmed” kardioloģijas un 
abdominālo (vēdera orgānu ultra
sonogrāfija) diagnostiku veic ar jaun
iegādāto aparatūru. Ierīce ļauj veikt 
plaša spektra detalizētas pārbaudes 
klīnikas pacientiem un Kintijai tur
pināt tālāku specializēšanos ultra
sonogrāfijas laukā. Jaunā ultraso
nogrāfijas ierīce ir jaunas automašī
nas vērtībā, projekta finansējums 
sedza 70% ierīces izmaksu. 

Uz vienas rokas pirkstiem var sa
skaitīt speciālistus Latvijā, kas veido 
ultrasonogrāfijas diagnostikas ap
rakstus un dod atzinumus. Ie
mesls — dārgas apmācības, kas 
nav veterinārās standartizglītības 
programmā iekļautas. Šo iemaņu 
pilnveide ir speciālista paša perso
nīgās izaugsmes vēlme. 

Vēdera dobumā  
atrod svešķermeņus 

Jaunais aprīkojums ir liels palīgs 
ikdienas darbā. Visbiežāk tas palīdz 
noskaidrot cēloni neskaidru simpto
mu kopumā, piemēram, kad ir iesais
tīta vemšana vai aizdomas par sveš
ķermeņiem dzīvnieka vēdera do
bumā. “Agrāk, lai pārbaudītu sveš
ķermeņus vēdera dobumā, veicām 
rentgenu. Ja tas bija metālisks sveš
ķermenis, ierīce to uzrādīja, bet, ja 
tas bija kāds celofāna maisiņa ga

bals, diegi vai mazi rotaļlietu gaba
liņi, ko nereti norij kaķi, tad to ne
varēja noteikt. Nesen bija gadījums, 
kad kaķis bija apēdis mazu poro
lona gabaliņu no bērnu rotaļu pa
klājiņa. Arī ar jauno ultrasonogrāfi
jas ierīci es neredzu, kur tieši tas ir, 
bet izmeklējums ļauj noteikt izmai
ņas, ka apstājusies kuņģa motorika. 
Pozitīvi ir tas, ka redzu attēlu dina
mikā, rentgenā tiek nofotografēts 
statisks attēls. Ultrasonogrāfijas ie
rīce ļauj novērtēt, vai kuņģis kustas, 
vai kustas pareizi un cik bieži. Ja 
nekustas, tas ir signāls, ka kaut kas 
nav tā, kā vajag. Vērtējot arī citu pa
zīmju kopumu, varu secināt, ka tur 
ir svešķermenis. Šādos gadījumos 
uzreiz nozīmējam operāciju un to 
izņemam ārā. Izmeklējumu klāsts ta
gad ir papildināts ar sirds diagnos
tiku. Iepriekš šādus izmeklējumus 
nevarējām veikt. Rentgena aparāts 
varēja palīdzēt noteikt, ka sirds ir 
palielināta, bet dinamikas trūkums 
neļāva ainu saskatīt pilnībā. Ar ul
trasonogrāfijas ierīci varu apskatīt 
sirds priekškambarus, vārstuļus — 
visu. Ierīce ļauj izmeklēt visus iek
šējos orgānus. Agrāk diagnostiku 
vairāk balstījām uz asins analīžu 
rezultātiem, tagad kvalitatīvāku at
zinumu var iegūt, skatoties kopai
nu, kas ietver arī ultrasonogrāfijas 
rezultātus. Piemēram, bija gadījums, 
kad dzīvniekam bija sūdzības, kas 
varētu liecināt par problēmām, sais
tītām ar nieru darbību. Asins analī

zes problēmas neuzrādīja, nieru dar
bības rādītāji bija ideāli. Pēc ultra
sonogrāfijas pārbaudes atklājās po
licistiski veidojumi. Nieres nebija 
tik ļoti sabojātas, lai izmaiņas atklā
tos asinsainā, bet ar sonogrāfiju bija 
iespējams noteikt diagnozi, kas ļāva 
sākt mērķētu ārstēšanu, lai nepie
ļautu tālāku slimības progresu. Ja 
izmaiņas parādītos asins analīzēs, tad 
nieres jau būtu sākušas bojāties,” 
stāsta K. Kleimane. 

Nevajag gaidīt  
simptomus 

Lai pierastu pie darba ar jauno 
aparātu, Kintija piedāvāja pieciem 
kaķiem, kas vecāki par sešiem ga
diem, veikt bezmaksas sirds pār
baudi ar ultrasonogrāfu. Tika veik
ta ehokardiogrāfija, asins analīze uz 
sirds biomarķieri, kas ļauj agrīni 
diagnosticēt sirds mazspējas pazī
mes. Vienam kaķim diagnosticēja 
diezgan smagu sirds mazspēju, par 
ko saimniekiem aizdomu nebija. 

Darbs ar ultrasonogrāfu ļauj veikt 
agrīno diagnostiku, slimību profi
laksi. “Nevajag sagaidīt simptomu 
parādīšanos, tad parasti veselības 
problēmas jau ir ielaistas. Sevišķi 
tas attiecas uz kaķiem. Šie dzīvnieki 
neizrāda, ka viņiem ir slikti. Dabā 
iekārtots tā, ka, izrādot vājuma pa
zīmes, tu kļūsti par upuri, tādēļ ir 
dzīvnieki, kas ciešas un līdz pēdē
jam neizrāda pazīmes. Saimnieks 
problēmu pamana vien tad, kad mī
lulim jau ir pavisam slikti. Tāpēc 
labāk ir reizi gadā veikt asins analī
zes un sonogrāfisko diagnostiku,” 
stāsta veterinārārste. 

Veicot ultrasonogrāfijas pārbau
di, jārēķinās, ka dzīvniekam noskūs 
vēdera spalvas, jo caur apmatoju
mu nevar veikt kvalitatīvu izmeklē
jumu. “Zonde ir ļoti jutīga, tas ir 
smalks medicīnas aprīkojums. Starp 
spalvām ir gaisa burbuļi, apmato
jums nekad nepieguls pie vēdera tik 
cieši, lai neietekmētu attēla kvalitāti. 
Noskujam vēderu, attīrām to ar de
zinficējošu līdzekli, kas noņem tau
kaino kārtu, kas arī var traucēt iz
meklējumam, uzklājam speciālo so
nogrāfisko gelu un sākam izmeklē
jumu. Dzīvniekam process nekādas 
sāpes nesagādā. Mums ir speciāli, 
polsterēti matrači, kuros noguldīta
jam dzīvniekam ir ērti. Standarta pro
filakses pārbaude aizņem aptuveni 
20 minūšu,” skaidro K. Kleimane. 

Sonogrāfijas izmeklējumu veik
šana ir pieprasīta ne tikai no vietējiem, 
uz klīniku ved pacientus no apkaimes 
novadiem — Madonas un Jēkabpils. 
Dzīvnieka īpašnieks prom dodas ar 
ultrasonogrāfijas attēliem un aprak
stiem, kas pēc tam palīdz ārstēšanās 
procesā pie sava veterinār ārsta. ◆ 

JAUNA IERĪCE KVALITATĪVĀKU IZMEKLĒJUMU VEIKŠANAI. Klīnikas “DK Vetmed” veterinārārste Kintija Kleimane 
pie jaunās ultrasonogrāfijas ierīces, ar kuru var veikt vēdera dobuma un sirds ultrasonogrāfijas izmeklējumus. 
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Te jauniešiem būs  
iespēja šo 11 mēnešu 
garajā posmā apgūt 
valsts aizsardzības zinī-
bas kopā ar profesionā-
liem karavīriem. Varēs 
apgūt iemaņas darbo-
ties ar ieročiem, ar ku-
riem ikdienā strādā 
profesionāli karavīri. 
Mēs varam būt lepni, ka 
Vidzemē mēs esam vie-
ni no pirmajiem, kam 
dots šis uzdevums.

ROBERTS INNUS, 

VIDZEMES BRIGĀDES ŠTĀBA  

PRIEKŠNIEKS PULKVEŽLEITNANTS

Stāmerienā 16. jūnijā Zemessar-
dzes 25. kaujas atbalsta batal
jonā notika mediju diena, kurā 
piedalījās plašsaziņas līdzekļu 
pārstāvji, Zemessardzes 2. Vid  
zemes brigādes štāba priekš-
nieks pulkvežleitnants Roberts 
Innus un 25. kaujas atbalsta 
bataljona komandieris pulkvež-
leitnants Raivo Jaunslavietis.
GATA BOGDANOVA 

TEKSTS UN FOTO

Te, sākot no 2024. gada janvāra, 
tiks īstenots valsts aizsardzības die
nests, sniedzot iespēju jauniešiem 
no Vidzemes un Latgales reģioniem 
dienēt pēc iespējas tuvāk mājām.

Vidzemes brigādes štāba priekš
nieks pulkvežleitnants Roberts In
nus skaidroja, ka ar dienesta vietas 
izvēli pilsoņi tiek stimulēti iesaistī
ties valsts aizsardzības dienestā un 
tā laikā atrasties netālu no dzīves
vietas.

“Šeit jauniešiem būs iespēja šo 11 
mēnešu garajā posmā apgūt valsts 
aizsardzības zinības kopā ar profe
sionāliem karavīriem. Varēs apgūt 
iemaņas darboties ar ieročiem, ar 
kuriem ikdienā strādā profesionāli 
karavīri. Mēs varam būt lepni, ka 
Vidzemē mēs esam vieni no pirma
jiem, kam dots šis uzdevums. Ze
messardzes 25. kaujas atbalsta ba
taljons ir brigādes labākā vienība, 
un tie ir profesionāli karavīri, kuri 
daudz ko var iemācīt jaunpienācē
jiem. Tāpēc man ir pilnīga pārliecī
ba, ka dienests šeit būs ļoti kvalita
tīvs. Pirmie trīs mēneši būs jāpava
da Alūksnes militārajā bāzē, bet pēc 
tam lielāko daļu no dienesta viņi 
pavadīs Stāmerienas bāzē. Apmācī
bas, kuras mēs plānojam, notiks se
cīgi pa blokiem. Pirmā būs pamat

apmācība, bet pašās beigās tiks ap
gūtas dažādas specialitātes. Varēs 
apgūt prettanku spēju, izlūkošanas 
spēju un darboties ar pašgājēju hau
bicēm, līdzīgi tām, kas šobrīd dar
bojas Ukrainā, kā arī pretgaisa aiz
sardzības spējas. Šobrīd aicinu vi
sus pieteikties brīvprātīgi, it sevišķi 
vidzemniekus no tuvākajiem nova

diem, jo tā ir iespēja dienēt tuvu mā
jām un galvenais — ļoti labā vie
nībā,” teica R. Innus.

Bataljona komandieris pulkvež
leitnants Raivo Jaunslavietis intere
sentiem izrādīja telpas, kuras jau sa
gatavotas, gaidot jauno iesaukumu, 
kā arī pastāstīja par iespējām, kādas 
būs iesauktajiem jauniešiem.

“Mūsu pamatuzdevums ir stipri
nāt nacionālo bruņoto spēku reaģē
šanas spējas un efektīvi veikt uzde
vumu izpildi tieši Vidzemes reģio
nā. To mēs esam gatavi iemācīt arī 
valsts aizsardzības dienestu pildo
šajiem karavīriem, kuriem būs jāiz
iet viss apmācības cikls, sākot ar ie
kļaušanos kolektīvā un dažādu spē
ju apguvi, bet, tuvojoties dienesta 
beigām, viņi tiks integrēti kolektī
vajā apmācībā, kur turpinās dienes
tu kā kolektīvās apmācības karavīri 
un jau piedalīsies bataljona brigā
des līmeņa militārajās mācībās kā 
“Namejs”, kur tiks trenēta savstar
pējā sadarbība un pārbaudītas die
nesta laikā apgūtās prasmes. Do
māju, ka, atrodoties kopā ar profe
sionālajiem karavīriem, valsts aiz
sardzības dienestu pildošajiem kara  
vīriem būs labs pamudinājums lī
dzināties tiem un pat turpināt die
nestu arī vēlāk,” teica R. Jaunslavie
tis.

Apmācība noritēs plecu pie pleca 
ar profesionālā dienesta karavīriem. 
Tā jauniešiem ir iespēja būt daļai 
no komandas, kopā ar profesionā
liem kolēģiem apgūt militārās iema
ņas savas valsts aizsardzībā. Līdzīgi 
kā pirmajā iesaukumā arī šoreiz 
Latvijas pilsoņi sākotnēji tiek aici
nāti pieteikties vienotajā rekrutēša
nas platformā “Klustikaravirs.lv”.

Lai nokļūtu tieši Zemessardzes 
25. kaujas atbalsta bataljonā un die

nētu pēc iespējas tuvāk mājām, tas 
jānorāda iesaukšanas anketā līdz 
15. jūlijam. Ja iesaukums netiks no
komplektēts no brīvprātīgajiem, tad 
trūkstošo iesaukuma daļu militāra
jā dienestā iesauks, izmantojot atla
si pēc nejaušības principa. Pilso
ņiem, kuri būs pieteikušies brīvprā
tīgi, tiks piedāvāts izvēlēties valsts 
aizsardzības militārā dienesta izpil
des veidu un saņemt ikmēneša kom
pensāciju 600 eiro, kā arī vienreizē
ju kompensāciju 1100 eiro pēc die
nesta pabeigšanas. Tie, kuri tiks ie
saukti, saņems kompensāciju 300 
eiro un vienreizēju kompensāciju 
1100 eiro pēc dienesta pabeigšanas.

Paredzēts, ka Stāmerienā iera
dīsies 30 valsts aizsardzības die
nestu pildošie karavīri, taču vietē
jie iedzīvotāji, visticamāk, šo pa
pildinājumu neizjutīs. Pulkvežleit
nants R. Innus teica, ka vietējie ar 
armijas klātbūtni sen jau ir apra
duši un pēc būtības nav atšķirības 
starp civilu un militāru personu, 
ja neskaita formastērpu. Ir sagata
votas dzīvojamās, mācību un at
pūtas telpas, kā arī ēdamzāle, taču 
vēl neesot pieņemts lēmums par 
karavīru ēdināšanu. Vai tas būs ār
pakalpojums, sava virtuve vai arī 
piegāde no tuvākās bāzes, rādīs 
laiks. ◆

Stāmeriena gatava 
uzņemt karavīrus
No 2024. gada 1. janvāra Latvijā dienests tiek noteikts 
kā obligāts, paredzot sākotnēji brīvprātīgo pieteikšanos

BRUŅOJUMĀ IR VIENKĀRŠI UN ARĪ SAREŽĢĪTI IEROČI, to apgūšana prasa daudzas stundas praktisko mācību, 
arī prettanku raķešu sistēmas “Spike” (attēlā) izvēršanā.

RAIVO JAUNSLAVIETIS, 25. kaujas atbalsta bataljona komandieris pulk-
vežleitnants, izrāda telpas, kurās būs jādzīvo valsts aizsardzības dienestu 
pildošajiem karavīriem.

ZEMESSARDZES 25. KAUJAS ATBALSTA BATALJONA KARAVĪRI demons-
trē, kā reāli tiek apgūtas iemaņas darbam ar kaujas spējas ieročiem. 

BATALJONĀ IR GAN SAVA SPORTA ZĀLE, gan stadions, kuru karavīri 
izmanto, sadarbojoties ar Stāmerienas pašvaldību.
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Aizkraukles pilsētas stadionā 
startējis šīs sezonas Aizkraukles 
novada minifutbola čempionāts. 
Šovasar par labākās komandas 
titulu sacenšas piecas pašmāju 
vienības. Turnīra pastāvīgajām 
komandām šogad konkurenci 
rada divas debitantu vienības, 
kurās spēlē gados jauni fut bolisti.
GINTA GRINCĒVIČA

Pirmais turnīra posms aizvadīts 
visai izaicinošos apstākļos — trīs 
spēles pavadīja spēcīgas lietusgāzes. 
Tas izteikti ietekmēja maču kvalitāti 
starp vienībām “Skrīveri” un “Poila”. 
Bumbas ātrums, lidojuma trajekto
rija un saskare ar zemi atšķīrās no 
ierastā sausā laika, līdz ar to pēdējā 
spēle nebija tik skatāma, kā varēja 
gaidīt, bet notikumi tāpat bija inte
resanti. “Vienība “Poila” neizšķirtu 
pamanījās izcīnīt tikai mača otrās 
daļas izskaņā. Pēc pirmā posma lī
deri ar četriem punktiem ir vienī
bas “Poila” un “JFK”. Abām ko
mandām ir viena uzvara un neiz
šķirts. Turnīra pirmajā spēlē tikās 
čempionāta debitanti, gados jauni 
futbolisti no komandām “Kraukļi” 
un “777”. Šīs ir izteiktas Aizkraukles 
novada komandas, puiši vecumā 
līdz 18 gadiem no dažādām apvienī

bām. Priecājos, ka ir izdevies savāk
ties un noorganizēt turnīru. Pirma
jā brīdī neizdevās salasīt nepiecie
šamo komandu skaitu. Lai aizva
dītu labu turnīru, nepieciešamas 
vismaz piecas vienības. Pirmajā 
pieteikšanās fāzē dalību turnīrā 
apstiprināja četras vienības, paga
rinājām pieteikšanos un sagaidī
jām piekto komandu. Ceru, ka jau
nieši, kam šis ir pirmais turnīrs, 
nenobīsies no pieaugušo futbola. 
Ātrums ir viena lieta, cita, ja tev 100 
kilogramu smags vīrietis lec plecā 
un notiek cīņa par bumbu,” stāsta 
Arvis Upīts, turnīra organizators. 

Šovasar čempionāts noris bez di
vu ierasto komandu dalības — vie
nības “Koknese” un “Rastafari”. Spē
lētājiem ir apgrūtinoši nokomplek
tēt komandas sastāvu, vasarā dažā
di pasākumi notiek katrā nedēļas 
nogalē. Vairāki vienības “Rastafari” 
spēlētāji, kuri vēlējās uzspēlēt, pie
vienojušies skrīveriešiem. 

Čempionāta otrais posms notiks 
16. jūlijā. Komandas aizvadīs divu 
apļu izspēli. Trešais posms notiks 
20. augustā. Lai komandām nebūtu 
jāaizvada tikai divas spēles katrā 
posmā, tiks rīkots arī noslēdzošais, 
ceturtais, posms augusta beigās vai 
septembra sākumā. ◆

Sācies Aizkraukles novada 
minifutbola čempionāts 

Martai Užulei divi čempiones tituli

SPRAIGS MOMENTS. Sīva cīņa laukumā starp komandas “777” spēlētāju 
Danielu Stomu (no kreisās) un komandas “Kraukļi” spēlētāju Ņikitu 
Anaņenko.                                                                                Baibas Skabas foto

Bebros
5. un 12. jūlijā pulksten 18 — 

pusstundas skrējiens vai gājiens 
stadiona un krosa aplī.

Jaunjelgavā 
6. un 13. jūlijā no pulksten 19 

līdz 20 jauniešu centrā —  vispā
rējo veselību veicinošas stājas uz
labošanas vingrošanas nodarbī
bas pieaugušajiem. 

Koknesē
7. jūlijā pulksten 14 stadionā — 

Māra Bružika kausa izcīņas sa
censības trīssoļlēkšanā.

Neretā
8. jūlijā no pulksten 10 moto

trasē — Latvijas junioru un ama
tieru čempionāts motokrosā. ◆

īsumā

pasākumi šonedēļ

Pirmā posma rezultāti
“Kraukļi” 4:7 “777”
“Skrīveri” 1:1 “JFK””
“Kraukļi” 0:14
“777” 1:12 “JFK”

1:1 “Skrīveri”

“Poila”

“Poila”

Jelgavā, Jāņa Lūša stadionā, notika 2023. gada Latvijas čempionāts 
vieglatlētikā U14 un U16 vecuma grupu jauniešiem. 

U16 grupas zēni un meitenes sacentās 38, bet U14 vecuma grupas spor
tisti — 26 disciplīnās. Kā jau sezonas svarīgākajās sacensībās, Latvijas čem
pionātā rezultāti bija iepriecinoši. U16 vecuma grupā 21 disciplīnas uzvarē
tāji sasniedza šosezon labākos rezultātus Latvijā. Jāizceļ koknesiete Marta 
Užule, kura izcīnīja divus Latvijas čempiones titulus — augstlēkšanā un 
šķēpa mešanā.

Sacensību rezultāti

U14 GRUPĀ ABUS ČEMPIONA TITULUS izcīnīja aizkrauklieši — zēnu 
konkurencē pārākais bija Juris Jānis Balta (vidū).

Gunta Bērziņa foto

DISKA MEŠANAS SEKTORĀ U14 
grupas čempione — aizkraukliete 
Sanita Skrimble. 

MARTA UŽULE izcīnīja divus 
Latvijas čempiones titulus — 
augstlēkšanā un šķēpa mešanā.

Aicina sporta  
svētki

22. jūlijā ar plašu programmu tiks 
atklāti Aizkraukles sporta svētki.  lai
kāpilsētas stadionā notiks spor tiskas 
aktivitātes bērniem, ģimenēm, iestā
žu darbinieku komandām, kā arī ak
tivitātes individuālajās disciplīnās. ◆

Vieta Vārds, uzvārds Treneris Rezultāts
U14 grupas meitenes

1. 31,90
Kārtslēkšana

1. 3,10
U14 grupas zēni

Kārtslēkšana
1. Juris Jānis Balta 2,80

Lodes (3 kg) grūšana
2. Leonards Bērziņš 12,63

Diska (750 g) mešana
1. Leonards Bērziņš 34,95

U16 grupas jaunietes
Trīssoļlēkšana 

3. D. Kalniņš 11,39
Augstlēkšana

1. D. Kalniņš 1,71
Diska (750 g) mešana

3. 34,24
Šķēpa (400 g) mešana

1. D. Kalniņš 41,62
2. Elizabete Kalniņa D. Kalniņš 40,02

U16 grupas jaunieši 
Kārtslēkšana

3. 3,25
Šķēpa (400 g) mešana

1. 53,35
3000 metru soļojums

3. 16:51;42

Diska (750 g) mešana
Sanita Skrimble V. Veļčinskis

Sanita Skrimble V. Veļčinskis

V. Veļčinskis

M. Holsts

M. Holsts

Kadrija Amanda Birkāne

Marta Užule

Rebeka Ratniece M. Holsts

Marta Užule

Ņikita Latiševs V. Veļčinskis

Haralds Nungurs V. Ņuhtiļins

Edmunds Beķers V. Ņuhtiļins



www.staburags.lv 
otrdiena, 2023. gada 4. jūlijs14 DER ZINĀT

Mājas kārtošana ne visiem 
asociējas ar pozitīvām emoci-
jām, īpaši, ja nav īstas nojautas, 
kā to izdarīt vislabāk, lai kārtī-
bu ir viegli uzturēt. Varbūt 
ilgstoši neizmantotas lietas 
vienkārši izmest? Ko nozīmē 
kārtošana pa kategorijām? Kā 
radīt kārtību vannas istabā? 
Atbildes uz šiem un citiem 
jautājumiem sniedz kārtošanas 
konsultante Daira Bite. Viņa 
izveidojusi zīmolu “Daira sakār-
tot ies” un uzskata, ka sakārto-
ta telpa noteikti rada arī sakār-
totas domas, un otrādi, “jo 
vide, kādā cilvēks dzīvo, neapzi-
nāti parāda arī viņa iekšējo 
pasauli un sajūtas”.
INGRĪDA NEUSALUCA

“Kārtošana ir mana sirdslieta, un 
ikdienā es palīdzu ieviest viegli uz
turamu un atjaunojamu kārtību cil
vēku mājās un darba vietās. Es pie
dāvāju gan tiešsaistes, gan klātienes 
konsultācijas, kurās var apgūt teorē
tiskas zināšanas telpas sakārtošanā, 
un arī klātienē praktiski palīdzu to 
paveikt. Mans mērķis ir iemācīt cil
vēkam ieviest tādu kārtību, kas ir 
viegli uzturama un ikdienā neaizņem 
daudz laika, vienlaikus uzsverot, ka 
kārtība nekad nav tikai par kārtību,” 
stāsta D. Bite.

Aizraujas piecus  
gadus

Daira ar lietu kārtošanas efektivi
tāti aizraujas piecus gadus, bet pavi
sam nopietni tam pievērsusies pē
dējā pusgadā: “Esmu ietekmējusies 
no kārtošanas guru un raidījumu 
vadītājas japānietes Marijas Kondo, 
kuras grāmatas izdotas arī latviešu 
valodā. Esmu arī pabeigusi organi
zēšanas konsultantu kursus pie Danas 
Gulbes, zīmola “Dana ar kasti” au
tores. Jelgavā mēs esam trīs Danas 
kursu absolventes.”

Visbiežāk cilvēki D. Bitei lūdz pa
līdzību sakārtot virtuvi un bērnista
bu. Daira kārtošanas sesijās ievēro 
noteikumu, ka nedrīkst kārtot lietas 
bez īpašnieka klātbūtnes. Vienmēr 
ir vajadzīga lietu saimnieka atļauja, 
vienīgais izņēmums ir mazi bērni, 
kuriem bieži efektīvāk ir, ja vecāki 
ievieš kārtības noteikumus, ko pēc 
tam viegli ievērot. 

Lietu šķirošana  
pa kategorijām

Principā viss ģeniālais ir vien
kāršs. Kārtošana ar Dairas palīdzību 
notiek, ievērojot, kā viņa pati to 
sauc, “maģiskā 3S” principus: ņemam 
lietas ārā pa kategorijām un sapro
tam, kas mums pieder, tad sašķiro

jam, atstājot tikai to, kas patīk, kalpo 
un ir vajadzīgs, un saliekam visu at
pakaļ skaisti pa plauktiem un kas
tēm.

“Kārtošanai nav striktu standar
tu, jo vienmēr pastāv visdažādākās 
variācijas, kā to paveikt, piemēram, 
bikses iespējams salocīt 20 veidos. 
Tāpat kastes, kurās salikt lietas, ne 
vienmēr jāpērk veikalā, var pielāgot 
tos resursus, kas jau ir mājās. Galve
nais ir atrast katrai lietai mājā savu 
vietu. Efektīvāks paņēmiens ir sa
dzīves lietas sakārtot pa kategorijām 
un sistematizēt jeb panākt, ka līdzī
gais atrodas kopā vienā konkrētā 
mājas vietā. Tad arī kastes ar līdzīga
jām lietām var viegli mainīt vietām 
un pārcelt, iespējams, uz ērtāko vie
tu. Kastes var arī marķēt, uzrakstot 
virsū, kas tajās ir. Kategoriju piemēri 
ir: rakstāmpiederumi, vasaras apavi, 
šūšanas lietas, žurnāli un avīzes, mīk
stās rotaļlietas utt.,” skaidro D. Bite. 
Jo precīzāk lietas tiek sakārtotas pa 
kategorijām, jo vieglāk atgriezties pie 
kārtības jeb atgriezt lietas savā kon
krētajā vietā. 

Ja cilvēks ķeras klāt kārtošanai 
paša spēkiem, sākt vajadzētu ar 
vienu skapi vai vienu mantu kate
goriju, nevis visu māju vienlaicīgi, 
jo tad ātri vien gribēsies visam at
mest ar roku un iedvesma ātri var 
pazust.

VANNASISTABAS tīrīšanas līdzekļi pirms un pēc kārtošanas.

NEVAJAG BAIDĪTIES ienest vannas istabā dzīvus augus.
Dairas Bites foto

STILA ELEMENTI rada prieku un pozitīvas emocijas.

Kārtība, kas 
viegli uzturama

Nevis izmest,  
   bet dot otro dzīvi

Mēs kā patērētāju sabiedrība dzī
ves laikā pamazām “apaugam ar 
mantām”, jo no senākiem laikiem ir 
iesakņojies uzskats, ka mantas jāpa
taupa — varbūt kādreiz noderēs. Pa
stāv statistika, ka cilvēki regulāri iz
manto tikai 20% lietu no visām, kas 
viņiem pieder. 

“Ne velti, pārceļoties uz jaunu 
mājvietu, bieži vien iestājas šoks par 
to, cik mantu gadu gaitā esam uz
krājuši. Brīžiem mēs pat neapzinā
mies, cik daudz lietu var atrasties 
pavisam nelielā skapītī. Vai tiešām 
tās visas mums ir vajadzīgas? To
mēr nevajadzētu steigties it kā lieko 
vienkārši izmest, jo kādam citam 
tās var noderēt. Latvijā ir daudzi 
labdarības veikali un organizācijas, 
kur iespējams nodot kā drēbes, apa
vus, tā grāmatas, citas sadzīves lie
tas, lai tās sāktu jaunu dzīvi jau pie 
citiem saimniekiem. Kas vienam 
lieks, tas otram tieši laikā — tas vien
mēr jāpatur prātā. Tomēr svarīgi 
uzsvērt, ka, ierodoties pie kāda mā
jās, es nekad neuzspiežu atbrīvoties 
no kaut kā, jo tam jābūt cilvēka paša 
lēmumam,” ir pārliecināta kārtoša
nas konsultante. 

Īpašs stāsts ir par sentimentālām 
lietām, kuras, ja tās nav praktiskas, 
var salikt vienā kastē un periodiski 
pāršķirot, lai pārliecinātos, vai tās 
joprojām raisa pozitīvas emocijas 
un ir nepieciešams turpināt glabāt. 
Dairas praksē bijis gadījums, kad 
sieviete pēc kārtošanas konsultan
tes apmeklējuma un darbošanās ko
pā saņēmusies un sadedzinājusi sa
vas ilgus gadus krātās dienasgrāma
tas, tā izjūtot zināmu atvieglojumu 
un brīvību. Viņai svarīgs bija impulss, 
kas palīdzēja iekustināt procesu. 

Vannasistabas  
kārtošanai

Vannasistabā Daira iesaka izman
tot tos pašus jau minētos “maģiskā 
3S” principus — saprast, sašķirot un 

sakārtot tā, lai katrai lietai ir sava 
vieta un tās ir grupētas pa kategori
jām. Šie trīs soļi labi strādā kopā.

Ņemsim par piemēru tīrīšanas 
līdzekļu plauktu vannas istabā, kur 
plaukts ir tuvu grīdai, jo mājās nav 
mazu bērnu. Protams, ja mājās ir 
bērni, jāpārliecinās, ka šādiem plauk
tiem nav brīva piekļuve. D. Bite 
iesaka vispirms iztukšot plauktu. 
Izvērtēt, vai mēs visu arī izmanto
jam, vai viss ir vajadzīgs. Atstāt tikai 
to, kas ir nepieciešams, un tad sa
grupēt pa kategorijām un ievietot 
kastēs. Daira aicina neaizmirst, ka 
kārtības ieviešanai nav jābūt lieliem 
tēriņiem. 

Vannasistabā ir sava specifika, ko 
viņa iesaka ņemt vērā, ieviešot kār
tību mazajā telpā, kurā bieži vien ir 
sajūta, ka nekam nav vietas.

Vannas istabā svarīgi ir domāt 
par materiāliem, ko izmantot man
tu glabāšanai. Tā kā telpā ir paaug
stināts mitrums, jāpārliecinās, lai 
mantu glabāšanas kastes un grozi ir 
mitrumizturīgi. Nevajag baidīties 
vannas istabā ienest dzīvību, proti, 
izvietot augus vai kādas citas skais
tas lietiņas. Arī vannasistabai, tāpat 
kā visām citām telpām mājās, ir jā
rada prieks un patīkamas emocijas. 
Arī kārtošanas virsmērķis nav pati 
kārtība, bet tā labā miera sajūta, ko 
tas dod. 

Veidot vizuālu  
efektu

Vannasistabā, līdzīgi kā jebkurā 
citā telpā, jādomā, kā praktiskumu 
savienot arī ar vizuāli skaistu efektu. 
Ja šeit glabājat mazgāšanas slotas un 
birstes, tās ļoti efektīgi var pakarināt 
pie sienas. Sausos rezerves dvieļus arī 
var glabāt gan sarullētus, gan salocī
tus. 

Dvieļus, kas ikdienā tiek izman
toti, protams, svarīgi nelocīt, kamēr 
tie nav izžuvuši. Ja vannas istabā ir 
dvieļu žāvētājs, tad izmantojam to. 
Ja tāda nav, varam dvieļus karināt 
uz āķīšiem vai sienas pakaramajiem, 
atgādina D. Bite. ◆

DAIRA BITE,
kārtošanas konsultante. 
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LĪDZJŪTĪBA                          PĀRDOD

Cik grūti noticēt, 
ka nekad vairs dzīvē
Mums neiznāks
ar Tevi parunāt. 
Un Tavu smaidu,
vienkāršu un siltu, 
Mums vajadzēs 
tik sirdī saglabāt.

(I. Mežnora)

Izsakām dziļu līdzjūtību 
Mārītei,  

no tuva cilvēka 
atvadoties. 

Pasta centra “Aizkraukle” 
kolektīvs

1 istabas dzīvokli Aizkrauklē, Spī-
dolas ielā, 36 m2, 3. stāvā. Bez 
starpniekiem. Tālr. 29194622.

GOLF 4 VARIANT, 66 kW, 2000.  g., 
TA līdz 21.12.2023., 1600 EUR. Ir 
āķis, bagāžnieks, nomainīts dzinējs.  
Tālr. 29108030.

skaldītu malku, 6 beramkubi — 
290 EUR, 9 beramkubi — 420 EUR. 
Bērzs — 6 beramkubi — 350 EUR. 
Tālr. 29600834.  

s k a l d ī t u  m a l k u  ( s a k r a u t u ) .  
Tālr. 25442582.

s k a l d ī t u  l a p u k o k u   m a l k u .  
Tālr.: 28694040, 29121252.

skaldītu sakrautu malku, kūtsmēslus. 
Ar piegādi. Tālr. 29497486.

skaldītu lapukoku malku, rūpīgi 
sakrautu. Piegāde bez maksas.  
Tālr. 29255535.

ļoti labu skaldītu malku ar piegādi. 
Tālr. 26004749.

skaldītu malku. Piegādā rūpīgi 
sakrautu. Tālr. 26074216. 

ļoti lēti — Latvijā audzētas lili-
jas (griezti ziedi, dažādu krāsu) 
Aizkraukles tirgū, Gaismas ielā 5.  
Tālr. 29590317.

PĒRK

izcirstu mežu (3000 EUR/ha).  
Tālr. 28282021.

dzīvokli, zemi, māju, mežu jebkādā 
kārtībā. Samaksa nekavējoties. 
Iespējams ar parādiem, īrniekiem, 
daļām un citiem apgrūtinājumiem.  
Tālr. 26905430.

izstrādātus mežus, jaunaudzes, 
iz  c i r tumus. Godīga samaksa.  
Tālr. 29246569. 

“Craftwood” — meža īpašumus, 
cena — no 1500 līdz 10 000 EUR/
ha. Tālr. 26360308.

SIA “Vulkāns” — melnos un 
krāsainos metāllūžņus. Li-
cences nr. 2006—09/128.  
Tālr. 29433089. 

liellopus, jaunlopus, 
teļus, jērus, zirgus 

KAUŠANAI.
Kautsvarā, dzīvsvarā. 
Paaugstinātas cenas, 
apjoma piemaksas. 
BIO lopiem — augstākās cenas.
Samaksa — tūlītēja. Svari. 

SERTIFICĒTS TAKSATORS profesionāli izgatavos  
inventarizācijas lietu jūsu mežam! Cena — 60 EUR!

Piedāvājam arī: * mežaudzes novērtēšanu; 
* cirsmu dokumentācijas sagatavošanu; * īpašuma robežu, 

kupicu ierīkošanu un atjaunošanu; * bezmaksas konsultācijas.
Tālr. 26386225. Strādājam visā Latvijā!

Vietējais mežsaimniecības uzņēmums pērk 
visu veidu meža īpašumus — 

IZCIRTUMUS, JAUNAUDZES, BRIESTAUDZES.
Interesē dažāda lieluma platības. Augstākā cena reģionā!

Tālr. 26386225.

Veikalā “100 jūdzes”
Lāčplēša ielā 2, Aizkrauklē  

 

Veikalā “Māja”
Lāčplēša ielā 2a,  
Aizkrauklē

Veikalā “Zāģis”  
Bērzu ielā 5a, Aizkrauklē

Ziedu salonā  
“Fantāzija”
Bērzu ielā 4, Aizkrauklē

Optikas salonā  
Lāčplēša ielā 4, 
Aizkrauklē

Ziedu veikalos “Sant-Li”
• veikalā “Beta” Druvas ielā 2,  Aizkrauklē,
• veikalā “Beta” Lāčplēša ielā 14, Aizkrauklē,
• Daugavas ielā 68, Pļaviņās

Konditorejā  
“Melānija” 
Gaismas ielā  6 — 2 , Aizkrauklē  

Kafejnīcā “Betija” 
Lāčplēša ielā 14a, Aizkrauklē 

Kafejnīcā “Pauze” 
Lāčplēša ielā 1, Aizkrauklē
Kafejnīcā “Rūdolfs”
Blaumaņa ielā 3,  
Koknesē

Zooveikalā “Bella Zoo”  
• Jaunceltnes ielā 53, Aizkrauklē, 
• Aizkraukles veterinārajā klīnikā 
   Rūpniecības ielā 9, Aizkrauklē
Zooveikalā “Zoobums” 
• Gaismas ielā 35, Aizkrauklē, 
     T/C “IGA centrs”,
• 1905. gada ielā 8a, Koknesē,
     T/C “Maxima”

Veikalā “Tehnomix” 
Bitēnu ielā 4, 
Aizkrauklē

KWB (Kebabi, WOK, 
burgeri, suši, karstie suši)
Skolas ielā 8, Aizkrauklē 

Piedāvājumi “Staburaga”  
Lasītāju kartes īpašniekiem jūlijā

40%  
atlaide

Cienījamie uzņēmēji! Ja arī jūs vēlaties piedāvāt 
mūsu Lasītāju kartes īpašniekiem atlaides,  

zvaniet pa tālr.: 29150272, 26410900!
UZMANĪBU! PIRMS IEPĒRKATIES,  
UZRĀDIET LASĪTĀJU KARTI (LK)!  
Pretējā gadījumā LK piedāvātās atlaides  

netiks ņemtas vērā.

smaržām
bižutērijai

10%  
atlaide

briļļu  
ietvariem

10%  
atlaide

5%  
atlaide

5%  
atlaide

visām 
precēm

visām 
precēm

visām 
precēm

grieztajiem ziediem

5%  
atlaide

ēdienam*
10%  
atlaide

ēdienam*
20%  
atlaide

10%  
atlaide

konditorejas  
izstrādājumiem*

Pasūtot ēdienus vairāk par 5 eiro,  
kafija — bez maksas
  

Neattiecas uz kompleksajām pusdienām un banketiem

10%  
atlaide

10%  
atlaide

suņu un kaķu 
barībai

Vinila lamināts —  
no 26 EUR/m2

“Reflex” 
suņu un 
kaķu barībai

visiem 
produktiem

20%  
atlaide

DAŽĀDI

bīstamo koku zāģēšana bez pacēlāja 
pie ēkām, vadiem. Veido kokaugu 
vainagus un stiprina ar drošības 
sistēmām. Tālr. 27833107.

jumta remonts. Tālr. 29728210.

metāla, šīfera jumtu mazgāšana, 
krāsošana. Tālr. 24874343.

PIEDĀVĀ DARBU

Aizkraukles novada pašvaldības 
(reģistrācijas Nr. 90000074812)
Sērenes pagasta pakalpojumu  
centrs pas tāvīgā darbā aicina remont-
strād nieku (profesijas kods 9313 02).   
Mēnešalga — 827 EUR pirms  
no dokļu nomaksas. Vairāk in-
formācijas pa tālruni 29285972 vai 
mājaslapā: www.aizkraukle.lv.

* Atlaide neattiecas uz pasūtījumiem, akcijas precēm un nesummējas.

Laikraksta “Staburags” tālr.: 65122077, 29150272,  
e-pasts: aka@staburags.lv.

Veikalā “Papēdis” 
Bērzu ielā 2, Aizkrauklē

visām 
precēm

10%  
atlaide
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Skaidrītes Klauzeles foto

◆ “Dziedāšana korī ir dziedinoša. 
Tā man ir garīga prakse.” TV perso
nība un radio balss Baiba Sipeniece
Gavare stāsta par gatavošanos sa
viem ceturtajiem Dziesmusvēt
kiem.

◆ “Tagad dzīvoju Spānijā. Bet es 
neesmu projām. Fiziski esmu, bet 
emocionāli neesmu.” Intervija ar pa
saulslaveno operdziedātāju Marinu 
Rebeku.

◆ Kāpēc tik grūti saņemties, lai 
uz kādu kultūras vai izklaides pasā
kumu dotos vienatnē?

◆ Dārznieks un arborists Edgars 
Neilands: ‘‘Es kokus uztveru kā sko
lotājus.’’

◆ Kā izvēlēties īsto peldkostī  
mu — modernu un piemērotu tieši 
tavai figūrai.

◆ Neatliekamās medicīniskās pa
līdzības dienesta direktores Lienes 
Cipules lielā kaislība — dārzs, kurā 
aug 250 rožu.

◆ Ideja ceļojumam pa Latviju — 
Ezertaka ezeru zemē Latgalē. ◆

Imanta Kaziļuna foto

TĀ DZĪVOJAM
SVEICAM!

Latvijā būs  
vējains un  
lietains laiks

Žurnālā 
“Ieva”

“Felidas”  
dienasgrāmata

Populārākais 
vārds

sveicam!

Šīs nedēļas sākumā daudzviet 
gaidāmi nokrišņi, kā arī brāz-
mains vējš. Nedēļas otrajā pusē 
nokrišņi mitēsies un gaidāms 
sausāks laiks. Pastiprinoties 
anticiklona ietekmei, nedēļas 
izskaņā kļūs par pāris grādiem 
siltāks, kā arī biežāk uzspīdēs 
saule.

Otrdien, mākoņiem mijoties ar 
sauli, brīžiem gaidāms lietus, kā arī 
pastāv pērkona negaisa risks. Dien
vidrietumu, rietumu vējš saglabā
sies brāzmains, galvenokārt gan 
valsts rietumos un piekrastes rajo
nos. Naktī gaisa temperatūra būs 

+12, +16°. Lai gan dienas laikā gaisa 
temperatūra būs līdzīga kā pirm
dien, dienvidaustrumu rajonos 
gaiss kļūs nedaudz siltāks, sasnie
dzot +22, +24°.

Trešdien  vējš pakāpeniski pie
rims, un laiks būs sausāks un sil
tāks, taču  ceturtdien  jau atkal 
daudzviet gaidāms lietus.  Nedēļas 
izskaņā, pastiprinoties anticiklona 
ietekmei, laiks kļūs mierīgāks, bie
žāk uzspīdēs saule un būtiski no
krišņi netiek prognozēti. Laiks sa
glabāsies silts, dienas laikā termo
metra stabiņam lielākajā valsts daļā 
pieturoties virs +20°. 

Meteo.lv

Otrdien, 4. jūlijā,
mainīgs mākoņu daudzums, neliels 
lietus. DR vējš 5—13 m/s. Gaisa 
temperatūra dienā +20, +22 grādi, 
naktī +12, +13 grādi.

Trešdien, 5. jūlijā,
mazmākoņains, vietām iespējams 
neliels lietus. DR vējš 5—9 m/s. Gai
sa temperatūra dienā +23, +25 grādi, 
naktī +12, +14 grādi.

Ceturtdien, 6. jūlijā,
apmācies, lietus. D, DR vējš 3— 
6 m/s. Gaisa temperatūra dienā +20, 
+23 grādi, naktī +12, +14 grādi. ◆

Otrdien, 4. jūlijā,
Uldis, Sandis, Ulvis. 
Trešdien, 5. jūlijā,
Edīte, Esmeralda, Andžs, 
Andžejs.
Ceturtdien, 6. jūlijā,
Anrijs, Arkādijs.

laika ziņas

Zvaniet pa tālruni 65122077 vai rakstiet e–pastā: aka@staburags.lv!

Pilsonības un migrācijas lietu 
pārvaldes Fizisko personu reģis-
tra statistikas dati liecina, ka no 
kalendārā iekļautajiem person-
vārdiem šonedēļ vispopulārākais 
vārds ir Uldis (6026). Šogad gan 
šis vārds dots tikai vienam bērni-
ņam.

No šonedēļ kalendārā iekļauta
jiem vārdiem populāri ir arī vārdi 
Sandis (2953), Antra (2150), Edīte 
(2109), Zaiga (1414) un Maruta 
(1386). Šogad Latvijā līdz šim reģis
trēti divi Sandi un viena Edīte.

Savukārt visretāk Latvijā izplatīti 
tādi šonedēļ kalendārā iekļauti per
sonvārdi kā Asna (2), Asne (15), 
Verita (26), Andžs (58) un Ada (63).

Vēl vārdadienu šonedēļ svin 896 
Benitas, 786 Adeles, 725 Aldas, 678 
Arkādiji, 649 Sandiji, 476 Anriji, 
440 Everitas, 344 Andžeji, 188 Es
meraldas, 146  Ulvji un 117 Emeri
tas. No šīs nedēļas jubilāriem popu
lārākais vārds ir Adele, kas dots 27 
bērniem, vēl reģistrēta viena Benita 
un viena Everita, viens Ulvis, viens 
Andžejs, viena Esmeralda un viens 
Anrijs. ◆

27. maijs. Novakarē zvana Mā
ris — esot pieklīdis neliels suņuks, 
drošs, kāpj mašīnā, grib braukt lī
dzi. Kā noskaidrot, kam pieder 
suns, ko darīt? Iesakām: šādos gadī
jumos griezties policijā, kur ir čipu 
nolasīšanas aparāts un viegli noskaid
rot īpašnieku. Viss atrisinājās laimīgi.

4. jūnijs. Uz Rīgu aizbrauc raibā 
kaķenīte, kura bija atvesta atpakaļ, 
jo jaunajai saimniecei esot alerģija 
pret kaķa spalvām. Noskaidrojās, 
ka alerģija kundzei ir no kaķu šam
pūna, ne no spalvām. Pēc pārpratu
ma noskaidrošanas rīdzinieki steig
šus brauca pakaļ savai mincei, kuru 
jau bija iemīlējusi visa ģimene. Nu 
laimīgi visi…

13. jūnijs. Rīta stundā, kad visi 
steidzas uz darbu, pēkšņi pamanu, 
ka veidojas neliels sastrēgums Gais
mas ielā, pretī mašīnu mazgātavai. 
Izrādās, ielu lēnā, apdomīgā gaitā 
pašapzinīgi šķērso stārķis.  Un auto
vadītāji pagaidīja, nebija neviena 
steidzīgā un nepacietīgā. Skaisti!

14. jūnijs. Uz Taurkalni aizbrauc 
dzīvot pelēkā Mince. Pirms gada 
viņu noķēra “Ziedos” un atveda uz 
“Felidu”. Arī “Ziedos” Mincei esot 
bijuši saimnieki, tikai diemžēl pa 
ziemu kaķīte palika uz ielas. Patei
coties līdzjūtīgiem kaimiņiem, Min
ces liktenis atrisinājās labvēlīgi.

15. jūnijs. Jauns iemītnieks — 
Barsiks. Skaists, piemīlīgs un ļoti 
draudzīgs runcis. Saimnieki aizbrauc 
dzīvot uz Krieviju, nevar tik ātri at
risināt kaķa ceļošanas jautājumu, 
tāpēc pagaidām Barsiks pie mums 
dzīvos ar viesnīcas noteikumiem.

16. jūnijs.  Kādai dzērājai uz ielas 
ar policijas palīdzību Linda atņē
musi mazu, dažas dienas vecu trīs
krāsu kaķenīti. Labi, ka mūsu Pū

cīte nekavējoties uzņēmās audžu
mammas pienākumus un pabaroja 
mazulīti. Lielākie brāļi un māsas ne
protestējot  pieņēma viņu savā ģi
menē. 

21. jūnijs. Atnes pelēku kaķenīti. 
Izmukusi kāpņu telpā un vairs ne
var atrast savas mājas. Pateicoties 
Ingara operatīvai rīcībai, viss bei
dzas laimīgi — jau vakarā notiek 
saimnieces un kaķītes satikšanās.

25. jūnijs. Lāsma, braucot no Rī
gas uz mājām Gulbenē, apciemo 
“Felidas” iemītniekus un atved cie
nastā īstu gardumu — cūkgaļas file
ju. Nu minči varēs mieloties visu 
nedēļu. Paldies, Lāsma!

26. jūnijs. Tatjana no Jauncel
tnes ielas atnes mazu, pūkainu, ap
mēram 2 mēnešus vecu kaķīti, ar 
kuru smilšu kastē spēlējušies bērni. 
Kaķēns gurdens, samocīts, slimas 
actiņas… Būs jāārstē.

27. jūnijs. Aktīvu dalību kaķu 
problēmu risināšanā “Ziedos” sāk 
Darja. Atvedusi 5 kaķēniņus, viņa 
nolēmusi noķert arī mammu — 
mežonīti, lai sterilizētu, šim nolū
kam saņemot no “Felidas” nepie
ciešamo aprīkojumu. Paldies Darjai 
par iniciatīvu! 

28. jūnijs. Irēna piegādā vairā
kus maisus ar zāģu skaidām, kuras 
ekonomiskos nolūkos izmantojam 
dzīvnieku tualetes kastēs. Vairāk 
darba kopējiem, toties ietaupām 
dzīvnieku barībai, kuras cenas kāpj 
debesīs, it īpaši mazo kaķēnu barī
ba. Paldies, Irēna, par palīdzību!

29. jūnijs. Pēterdiena. Šodien pie 
mums ciemojas Liāna no Dublinas. 
Lai tikšanās būtu interesantāka un 
domu apmaiņa par labdarības ie
spējām produktīvāka, esam nolē
muši aicināt arī mūsu lieldraugus 

no Aizkraukles: Dagmāru, Sandiju, 
Irēnu, Ilzi, Viju, Jautrīti, Intu, Dai
nu. Diemžēl darba dēļ ne visi varēja 
ierasties, taču tikšanās noritēja raiti 
un interesanti. Liāna ciemkukulī 
atvedusi lielu dāvanu kasti un div
stāvīgu torti, kuras augšstāvā čučēja 
divi kaķi. Izskatā un garšā nepār
spējamo konditorejas izstrādājumu 
bija darinājusi kafejnīca “Romanti
ka”. Dagmāras vadībā Liāna iepazi
nās ar visiem mūsu minčiem.  Ņe
mot vērā, ka tūlīt sāksies Dziesmu 
svētki, katrs tikšanās dalībnieks sa
ņēma ziedu vainagu un suvenīru. 
Jauki un saturīgi aizvadīta diena.

30. jūnijs. Sandijs atved mums 
tik nepieciešamās kokskaidu gra
nulas. Paldies! Kā allaž, Sandijs ar 
sesto prātu nojauš, kas mums kuru 
brīdi visvairāk vajadzīgs.

1. jūlijs. Saņemam epastu no 
Liānas: “Nevaru aizmirst ciemoša
nos pie jūsu kaķīšiem, viņu cerīgās 
acis pret katru ienācēju, kuras runā: 
“Varbūt mani paņems uz mājām?” 
Visa viņiem pietiek — telpas tīras, 
bļodiņas pilnas, ūdentiņš, tikai pie
trūkst mīlestības, ko var dot tikai 
ģimene.” Ko te piebilst? Mīlestības 
deficīts šodien jūtams pat saskar
smē starp cilvēkiem, nemaz neru
nājot par attieksmi pret dzīvnieku, 
kuru bez sirdsapziņas pārmetumiem 
var izmest uz ielas, atstājot bez pa
jumtes un ēdiena.

Faktus apkopoja  
Dagmāra un Mirdza

“Felidas” konta Nr. 
ziedojumiem
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